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V březnu 2013 uběhne 90 let od 
založení muzejního spolku a vzniku mu-
zea. Za jeho předchůdce bychom mohli 
považovat již sbírku sklářské odborné 
školy, založenou prvním ředitelem Ja-
nem Dvořáčkem; vlastní i zapůjčená 
skla byla využívána jako předlohy pro 
potřeby žáků sklářské školy.  

Založení městského muzea před-
cházel oficiální vznik muzejního spolku, 
který zahájil svou aktivní činnost pod 
vedením obchodního rady Franze Fried-
richa Palmeho (1858 - 1929). Kromě 
sběru předmětů pro sbírku muzea pořá-
dal spolek také výstavy v prostorách 
sklářské školy. Po získání první muzejní 
budovy v roce 1927 probíhaly instalace 
střídavě na obou místech. Nástupcem  
F. F. Palmeho se po smrti strýce stal 
synovec Harry (1882 – 1955). Muzeum 

vlastnilo rozsáhlou kolekci skel, doplně-
nou mnoha archiváliemi. Ačkoliv shro-
mážděné sbírky přežily válečné události, 
po roce 1945 byla část předmětů zniče-
na, další byly rozděleny do kulturních 
institucí v jiných městech. Zachována 
zůstala nepatrná část sbírky skla, pí-
semnosti  a obrazy.  

V roce 1949 došlo k územně správ-
ním změnám; subjektivita obcí byla zru-
šena a obce přestaly být vlastníky. Ná-
rodní muzeum v Praze souhlasilo s pře-
vodem sbírky F. F. Palmeho do obnove-
ného muzea, a tak byla nová expozice 
vybudována v prostorách bývalé rafine-
rie Conrath & Liebsch (na místě dnešní-
ho ředitelství sklářské školy). Nevyhovu-
jící stav budovy vedl k uzavření muzea    
a po čase k jeho přestěhování do adap-
tovaného patricijského domu, postave-
ného kolem roku 1770, v němž do roku 
1951 sídlila firma J. & L. Lobmeyra sy-
novec Štěpán Rath. V této budově se 
sbírky nachází dodnes; v roce 1968 zde 
bylo otevřeno specializované Muzeum 
skla, zaměřené na ryté a broušené sklo 
a lustry.  

Současné muzeum, zřízené 1. 1. 
1991 Městem Kamenický Šenov, pre-
zentuje návštěvníkům výběr exponátů 
z několika sbírek – z té původní (v níž je 
zahrnuta i kolekce F. F. Palmeho), 
z  historického souboru sklářské odbor-
né školy převedeného do muzea 

v roce 1983, z deponovaných sbírek 
Jílek a Lobmeyr (dnes ve vlastnictví 
Uměleckoprůmyslového muzea v Praze) 
a z nákupů a darů. Stálá expozice            
na téma „Odkud pocházíme? Kdo jsme? 
Kam směřujeme?“ zahrnuje výběr více 
než 350 kusů rytého a broušeného skla 
od 17. století do současnosti, m. j. také 
exponátů z pěti trienále Mezinárodních 
sympozií rytého skla. Stálou expozici 
doplňují ukázky historizujících křišťálo-
vých svítidel, krátkodobé tématické vý-
stavy. Pro obyvatele města jsou nejpři-
tažlivější víceoborové výstavy spojené 
s doprovodnými programy a v posled-
ních letech především Festivaly muzej-
ních nocí. Pořádáním pravidelných akcí 
a výstav, na nichž se mohou spolupodí-
let i místní zájemci (např. vánoční výsta-
va) a pravidelnou spoluprací se SUPŠS 
a se základní školou se muzeum stalo 
již neodmyslitelnou součástí kulturního 
života našeho města. 

Helena Braunová, ředitelka muzea 

MUZEJNÍ   JUBILEUM  

28. BŘEZEN MEZINÁRODNÍ DEN UČITELŮ 
CO DĚLÁM V PONDĚLÍ?  
TĚŠÍM SE DO ŠKOLY. 
NA TŘÍDU NA ŽÁKY A TAKY NA TESTY. 
VŽDY KAŽDOU HODINU JE NĚCO NOVÉ-
HO, 
NOVÝ ŽÁK VE TŘÍDĚ, ČI NOVÉ UČIVO, 
POSLEDNÍ HODINU, ODCHÁZÍM DOMŮ, 
TĚŠÍM SE NA ZÍTŘEK, VŽDYŤ MÁME 
ŠKOLU. 

Anežka Tichá 
 
 Milá paní učitelko. Přeji vám hodně 
lásky a štěstí ve vašem životě. Moc a 
moc děkuji, že mě učíte. 

Agátka Hégrová 
 
 Milá paní učitelko. Přejem vám hodně 
štěstí a zdraví a děkujem vám za to, že 
nás učíte. 

Nela Brychtová 

 Já bych naší paní učitelce Šrédlové 
přála, aby byla zdravá, aby dostala hod-
nou třídu a aby psala jen samé dobré 
známky. 

Lucie Šindlerová 
 
 Já bych naší paní učitelce přála, aby 
byla zdravá, všechno se jí vyplnilo, také 
aby byla štastná a nebyla stále naštvaná 
a dávala nám jen samé dobré známky a 
pochvaly. 

Adéla Machová 
 
 Naší škole přeji hodně úspěchů ve 
florbale jako je teď. Ještě aby bylo nějaké 
nové zařízení. 

Hašková 

 
 Chtěla bych poděkovat všem učite-
lům, kteří učili 9. třídu za to, že s námi 
měli trpělivost. A hlavně paní učitelce Z. 
Rajlichové za to, že to s námi těch pár let 
vydržela. Naší škole přeji, aby do bu-
doucna měla hodně úspěchů. 

Veronika Jandošová 
 
 Naší škole přeji jen všechno nejlepší 
a také mnoho skvělých úspěchů hlavně 
ve florbale a jiných sportech. Moc děku-
jem všem učitelům, že nás alepoň něco 
naučili a měli na mě a celou třídu nervy. 
Doufám, že i nadále bude škola v tak 
skvělém chodu, jako je teď. 

Karolina Riedlová 
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Pohled do výstavy, z archivu manželů 
Brzkových  

Pohled na budovu na náměstí, 
z archivu pana Kopeckého.  
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INFORMACE  Z  RADNICE  

Přítomni: Bouchalová J., Ing. Čech P., David P., Mgr. Drozdo-
vá H., Jakoubek J. (příchod v 16:35), Jech Z.,             
Ing. Bc. Knie H., Bc. Kučera F., Kypusová L.,               
Mgr. Machová P., Mazáková M. , Kožíšek P.,              
Bc. Půček P., Vičan A., Vičan J., 

Ostatní: Ing.Antoniacíová M., Bártl M. DiS, Braunová H., 
Ditterová K., Ing. Fridrichová J., Hrubý L., Bc. Chlup 
B., Jarošová J., 

Host: Mgr. Martin Karhan 
------------------------------------------------------------------------------------- 
Zastupitelstvo města bere na vědomí: 

zprávu předsedy kontrolního výboru o trvání úkolů  
6.3/3/2011 ZM ukládá starostovi města podepsat Smlouvu o 

budoucí smlouvě o zřízení věcného břemene a 
souhlasu se zřízením stavby s RWE GasNet 
s.r.o. – RM uložila ved.ORM jednat s RWE o no-
vém návrhu smlouvy. Následně bude předložena 
RM a po té ZM. Předpoklad je na ZM24 - pokud 
bude smlouva projednána na RWE. (úkol trvá) 

16.3/4/2012 ZM pověřuje starostu města jednat s ÚZSVM o 
bezúplatném převodu pozemků p. č. 170/26 

(Pokračování na stránce 3) 

Začínáme 27. března 2013 (středa). Informační centrum bude v provozu celé velikonoční prázdniny.  
Na velikonoční pondělí otevíráme ve 13:00. 

Kateřina Ditterová 
vedoucí KLVC 

VOLBA PREZIDENTA REPUBLIKY KONANÁ VE DNECH 11. 1. – 12. 1. 2013           
A 25. 1. 26. 1. 2013 

Volební účast v 1. a 2. kole – volební okrsky v Kamenickém Šenově 

USNESENÍ ZE ZASEDÁNÍ Č. 23 ZASTUPITELSTVA MĚSTA  
KAMENICKÝ ŠENOV 18. ÚNORA 2013 

INFORMAČNÍ CENTRUM A PARKOVIŠTĚ U PANSKÉ SKÁLY 

Okrsek Kolo Voliči 
v seznamu 

Vydané 
obálky 

Volební 
účast v % 

Odevzdané 
obálky 

Platné 
hlasy 

% platných 
hlasů 

1 
1. kolo 337 162 48,07 162 160 98,77 
2. kolo 337 171 50,74 171 168 98,25 

2 
1. kolo 847 480 56,67 480 479 99,79 
2. kolo 840 445 52,98 445 441 99,10 

3 
1. kolo 885 413 46,67 413 409 99,03 
2. kolo 893 400 44,79 400 397 99,25 

4 
1. kolo 407 206 50,61 206 206 100,00 
2. kolo 408 199 48,77 199 199 100,00 

5 
1. kolo 756 393 51,98 393 389 98,98 
2. kolo 757 389 51,39 389 384 98,71 

Celkem 
1. kolo 3 232 1 654 51,18 1 654 1 643 99,33 
2. kolo 3 235 1 604 49,58 1 604 1 589 99,06 

 
V Kamenickém Šenově bylo pět volebních okrsků - škola 

na Práchni, obřadní místnost, škola v Kamenickém Šenově, 
Kulturní dům a mateřská škola na Pískovci. V komisích praco-
valo dvacet pět členů včetně pěti zapisovatelů. Tímto všem 
děkuji za jejich práci a provozovatelům objektů za poskytnutí 
místností pro zřízení volebních místností. 

Přestože v druhém kole volby prezidenta bylo občanů, kteří 
se zúčastnili hlasování o něco méně, i tak byla účast oproti  
jiným volbám nadprůměrná. 

Více údajů je možné získat na internetové adrese 
www.volby.cz  

Břetislav Chlup, vedoucí správního odboru 

http://www.volby.cz
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(3.099m2), p. č. 170/35 (3.418m2) v k.ú. Kame-
nický Šenov ve veřejném zájmu - Bylo zasláno 
souhlasné stanovisko ZM. Následně se čeká na 
doručení smlouvy na město (úkol trvá) 

 úkoly z předchozího zasedání ZM 
 
21.3/1/2012 ZM ukládá starostovi města jednat s p. 

.................. o jeho zájmu koupit pozemky p. 
č 473/1 trvalý travní porost (657m2), p. č. 469 
zahrada (629m2), st.p. č. 262 zastavěná plocha a 
nádvoří, zbořeniště (402m2), p.č. 2682 ostatní 
plocha, ostatní komunikace (191m2) , p. č. 466 
zahrada (1694m2), st.p. č 269 zastavěná plocha 
a nádvoří, zbořeniště (198m2) a dle geometric-
kého plánu č. 1363-44/2012 p.č. 468/1 zahrada 
(706m2) v k.ú. Kamenický Šenov za 626.780 Kč. 
Termín do 31. 1. 2013. 

------------------------------------------------------------------------------------ 
Zastupitelstvo města bere na vědomí: rozpočtové opatření  
č. 6/2012 
Zastupitelstvo města schvaluje:  
program jednání – doplněný-stažený o body 
• Výroba knižního titulu - doplněný bod 
• Finanční dar OS NA VÝSLUNÍ  30 tis.Kč - doplněný bod 
 ZM schválilo–v poměru hlasů všichni pro: 14:0 
• ověřovatele zápisu: BOUCHALOVÁ J.; Bc. PŮČEK P. 
 ZM schválilo–v poměru hlasů všichni  pro: 14:0 
návrhovou komisi: 
• předseda: VIČAN J. 
• členové: MAZÁKOVÁ M.; VIČAN A. 
 ZM schválilo v poměru hlasů všichni pro: 14:0 
• schodkový rozpočet Města Kamenický Šenov pro rok 

2013 v paragrafovém znění dle předloženého návrhu 
 ZM schválilo v poměru hlasů: pro: 14; proti: 0; zdržel: 1 

(p. Machová) 
• smlouvu o úvěru č. 0351231409 na pořízení traktoru pro 

potřeby města a pověřuje starostu jejím podpisem. Dále 
schvaluje Smlouvu o vyplňovacím právu směnečném 
S0351231409 a pověřuje starostu jejím podpisem. 

 ZM schválilo v poměru hlasů:pro: 14; proti: 0; zdržel: 1 
(p. Jakoubek) 

• nákup 500 ks knižního titulu „Kamenický Šenov na sta-
rých pohlednicích“ v max. výši do 100 tis.Kč. Knižní titul 
bude určen k následnému prodeji. Pro úhradu bude 
provedená rozpočtová  změna z § 3399 ostatní záleži-
tosti kultury. 

 ZM schválilo v poměru hlasů: pro: 14; proti: 0; zdržel: 1 
(p.Vičan A.) 

• smlouvu o zřízení věcného břemene mezi Městem Ka-
menický Šenov, Osvobození 470, 471 14 Kamenický 
Šenov jako povinná a ČEZ Distribuce a.s., Teplická 
874/8, 405 02, Děčín IV-Podmokly jako oprávněná na 
část pozemků p. č. 1011/1 trvalý travní porost, p. 
č. 1011/45 trvalý travní prost a p. č. 2807 ostatní plocha, 
ostatní komunikace v k.ú. Kamenický Šenov dle geome-
trického plánu číslo 1357-274/2012. 

 právo oprávněné zřizovat a provozovat soustavu na 
pozemku 

 právo oprávněné přetínat pozemek vodiči a umisťovat 
v něm vedení 

 Věcné břemeno se zřizuje úplatně, jednorázová náhra-
da činí 1.000 Kč bez DPH 

 ZM schválilov poměru hlasů: pro:13; proti: 0 ; zdržel: 1 
(p. Bouchalová) - p. Knie mimo jednací sál 

• smlouvu o zřízení věcného břemene mezi Městem Ka-
menický Šenov, Osvobození 470, 471 14 Kamenický 
Šenov jako povinná a ČEZ Distribuce a.s., Teplická 

874/8, 405 02, Děčín IV-Podmokly jako oprávněná na 
část pozemku p.č. 2151/2 trvalý travní porost v k.ú. Ka-
menický Šenov dle geometrického plánu číslo 1374-
152/2012. 

 právo oprávněné zřizovat a provozovat soustavu na 
pozemku 

 právo oprávněné přetínat pozemek vodiči a umisťovat 
v něm vedení 

 Věcné břemeno se zřizuje úplatně, jednorázová náhra-
da činí 3.168 Kč bez DPH. 

 ZM schválilo v poměru hlasů všichni pro: 14 p. Knie 
mimo jednací sál 

• smlouvu o zřízení věcného břemene mezi Městem Ka-
menický Šenov, Osvobození 470, 471 14 Kamenický 
Šenov jako povinná a ČEZ Distribuce a.s., Teplická 
874/8, 405 02, Děčín IV-Podmokly jako oprávněná na 
část Skřivánek, rekonstrukce vedení NN v k.ú. Kame-
nický Šenov dle geometrických plánů číslo 1136-
744/2007, 1147-744/2007, 1148-744/2007, 1149-
744/2007, 1150-744/2007, 1151-744/2007, 1152-
744/2007, 1153-744/2007, 1154-744/2007, 1160-
744/2007, 1162-744/2007, 1163-744/2007, 1164-
744/2007, 1165-744/2007, 1166-744/2007, 1167-
744/2007, 1168-744/2012. 

 právo strpět zřizování a provozování zařízení distribuční 
soustavy 

 zdržet se po dobu trvání věcného břemene provádění 
činností, které by ohrozily nebo mohly ohrozit spolehli-
vost a bezpečnost provozu zařízení distribuční soustavy 
nebo ohrozit život, zdraví či majetek osob, a které by 
znemožňovaly nebo podstatně znesnadňovaly přístup 
strany oprávněné k zařízení distribuční soustavy. 

 Věcné břemeno se zřizuje úplatně, jednorázová náhra-
da činí 4.308 Kč bez DPH. 

 ZM schválilo v poměru hlasů všichni pro: 14 - p. Knie 
mimo jednací sál 

• prodej pozemku p. č. 1021/25 (1443m2) ostatní plocha, 
jiná plocha v k.ú. Kamenický Šenov za 200 Kč/m2. 

 ZM schválilo v poměru hlasů: pro: 14; proti: 0; zdržel: 4 
(Bouchalová, David, Machová, Vičan A.) 

• úpravu smlouvy s firmou Pro EKO Varnsdorf s. r. o. 
prostřednictvím Dodatku č. 3 ke smlouvě o odběru vyu-
žitelných složek komunálního odpadu, kterým se mění 
příloha č. 2: Dohoda o cenovém jednání. 

 ZM schválilo v poměru hlasů všichni pro: 14 - p. Půček 
mimo jednací sál 

• výroční zprávu za rok 2012 o činnosti městského úřadu 
v oblasti poskytování informací podle zákona č. 
106/1999 Sb., o svobodném přístupu k informacím 

 ZM schválilo v poměru hlasů: pro: 14; proti: 0; zdržel: 1 
(p.Půček) 

 
Zastupitelstvo města ukládá: 
starostovi uzavřít kupní smlouvy na prodeje, nákup a převod 
pozemků u bodů  

23.2/7/2013 - 23.2/10/2013 
ZM schválilo v poměru hlasů všichni pro: 15:0 

Zastupitelstvo města neschvaluje: 
prodej pozemku p.č. 541/4 (44m2) ostatní plocha, jiná plocha 

v k.ú. Prácheň 
ZM neschválilo prodej–v poměru hlasů všichni 
pro: 15:0 

K bodu č. 5.5 (Žádost o finanční dar OS NA VÝSLUNÍ 30 
tis.Kč) – návrh byl zamítnut – usnesení nepřijato 
 

Zapsala: Jarošová Jana 

(Pokračování ze stránky 2) 
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TERMÍN ZASEDÁNÍ RADY MĚSTA           
A ZASTUPITELSTVA MĚSTA  

PRO MĚSÍC BŘEZEN 
 

Rada města: 
pondělí 11. a 25. března od 13:00 hod 

 
Zastupitelstvo města: 

pondělí 18. března od 16:00 hod 
(případné změny vyhrazeny) 

Podání písemných žádostí k projednání příslušným  
referentům minimálně týden předem. 

ROZPOČET MĚSTA KAMENICKÝ ŠENOV PRO ROK 2013 
příjmy v tis. Kč 

    
Schválený 

rozpočet 2012 Skutečnost 2012 
Návrh rozpočtu  

2013 

  Daňové příjmy 28 470,00 29 219,71 36 510,00 
  Poplatky 2 485,00 2 815,95 2 770,00 

  Splátky půjčených prostředků 125,00 140,38 60,00 
  Dotace na výkon veř. správy 2 456,60 2 456,60 2 020,60 

  Neinvestiční dotace 0,00 1 384,16 0,00 
  Investiční dotace 0,00 0,00 0,00 

  Převody z rozpočtových účtů SF 100,00 1 220,56 0,00 

1032 Podpora ost. produkčních činností 63,80 276,81 170,80 
2143 Cestovní ruch 348,00 342,73 312,00 

2219 Ost.záležitosti pozemních kom. - parkovné 180,00 216,81 180,00 
2321 Odvádění a čištění odp.vod 408,00 1 220,29 0,00 
3113 Základní školy 0,00 0,00 0,00 
3117 PO ZŠ Prácheň 0,00 100,00 0,00 

3313 Příjmy z kina – pronájem 320,00 189,28 98,00 
3314 Příjmy z knihovny – půjčovné, pronájmy 44,70 42,52 46,00 

3315 Příjmy z muzea – vstupné, prodej zboží 340,00 413,86 320,00 
3349 Příjmy z prodeje Šenovských listů 55,50 64,07 57,00 

3399 Ost. zál. kultury 0,00 24,00 0,00 
3399 Oslavy založení města 0,00 146,80 0,00 

3412 Sport. zařízení v majetku obce 9,60 10,08 10,00 
3612 Bytové hospodářství 2 720,00 2 781,60 2 620,00 
3613 Nebytové hospodářství 760,00 819,53 620,00 
3631 Veřejné osvětlení 38,28 0,00 0,00 

3632 Pohřebnictví  80,00 76,54 80,00 
3639 Komunální služby a územní rozvoj 1 345,00 1 031,82 790,00 

3722 Příjmy z prodeje pytlů 46,00 25,48 2,50 

3725 Využívání a zneškodňování kom.odp. 400,00 372,15 350,00 
3745 Péče o vzhled obcí 0,00 30,37 0,00 

3769 Ostatní správa v ochraně živ.pr. 10,00 1,00 5,00 
4351 Příjmy za pečovatelské služby 260,00 351,96 305,00 
5311 Bezpečnost a veřejný pořádek 0,00 4,60 4,00 
5512 Požární ochrana – dobrovolná část 0,00 44,02 0,00 

6171 Místní správa 12,00 11,34 12,50 
6310 Obecné příjmy a výdaje 20,00 58,47 30,00 

6409 Ost. činnosti j.n.  0,00 57,88 0,00 

  Celkem 41 097,48 45 951,37 47 373,40 
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Výdaje v tis. Kč 

    
Schválený 

rozpočet 2012 Skutečnost  2012 
Návrh rozpočtu 

2013 

1032 Podpora ost. produkčních činností 227,30 321,11 277,30 

2143 Cestovní ruch – platy zam.,OOV 620,00 600,11 0,00 

2143 Cestovní ruch – povinné soc. a zdrav.poj. 220,00 204,49 0,00 

2143 Cestovní ruch – ostatní výdaje 432,01 365,23 406,70 

2143 Cestovní ruch – ostatní výdaje 0,00 0,00 30,00 

2212 Silnice 1 060,00 1 923,29 1 780,00 

2219 Úrok z úvěru na parkoviště 50,00 20,66 25,00 

2219 2954 Technická četa 30,00 0,00 50,00 
2219 3611 ICP výdaje na parkoviště 229,00 268,58 246,00 
2221 Příspěvek na dopravní obslužnost území 361,53 361,53 364,68 

2221 Ostatní výdaje 10,00 0,00 200,00 

2249 Ostatní záležitosti železniční dopravy 0,00 60,00 0,00 

2321 Úroky z půjčky od SFŽP 25,10 15,51 0,00 

2321 Napojení vlastních budov na kanalizaci 100,00 0,00 100,00 

2321 Opravy a čištění kanalizace – 2954 340,00 315,54 580,00 

2321 
Odvádění a čištění odp. vod – odvod FÚ a 
splacení půjčky 0,00 2 749,78 0,00 

3111 
Předškolní zařízení -  oprava mateřské 
školky Pískovec 1 250,00 1 605,04 2 075,00 

3113 Neinvestiční příspěvek ZŠ Kam. Šenov 4 200,00 4 235,00 4 600,00 
3113 Neinv. př. - dotace Liberecký kraj 0,00 9,72 0,00 

3113 Neinv. dotace EU 0,00 630,02 0,00 

3113 Neinvestiční výdaje ost.obcím 60,00 0,00 60,00 

3113 Ostatní výdaje 150,00 102,24 150,00 

3114 Speciální základní školy 0,00 61,92 0,00 

3117 Neinvestiční příspěvek ZŠ Prácheň 550,00 550,00 550,00 
3117 Ostatní výdaje 110,00 378,57 660,00 

3313 Kino – platy zaměstnanců,OOV 440,00 318,75 0,00 

3313 Kino – povinné soc. a zdrav. Pojistné 155,00 93,49 0,00 

3313 Kino – ostatní výdaje 717,00 472,49 442,50 

3314 Knihovna – platy zaměstnanců,OOV 235,00 213,22 0,00 

3314 Knihovna – povinné soc. a zdrav. pojistné 85,00 72,50 0,00 

3314 Knihovna -  příspěvek na nákup knih 120,00 125,00 150,00 

3314 Knihovna – ostatní výdaje 296,00 233,76 307,00 

3315 Muzeum – platy zaměstnanců,OOV 550,00 514,89 550,00 

3315 Muzeum – povinné soc. a zdrav. pojistné 190,00 165,40 190,00 

3315 Muzeum – ostatní výdaje 804,50 675,59 1 263,50 

3315 Muzeum – použití Sponzorského fondu 100,00 0,00 0,00 

3319 KD – příspěvek na provoz 200,00 200,00 0,00 

3319 Ostatní výdaje 3,90 5,44 8,00 

3322 
Zachování a obnova kulturních památek -
vl.podíl k dotaci 200,00 189,36 200,00 

3322 
Zachování a obnova kulturních památek – 
dotace MK 0,00 186,00 0,00 

3322 
Zachování a obnova kulturních památek- 
ost. výdaje 100,00 80,00 0,00 

3326 Obnova hodnot místního významu 0,00 20,00 0,00 

3349 Náklady na tisk Šenovských listů 98,30 89,44 99,20 

3399 Ost. záležitosti kultury – platy, OOV 0,00 0,00 1 025,00 

3399 Ost. záležitosti kultury – pojistné 0,00 0,00 415,00 
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3399 Ost. zál. kultury – Oslavy města 350,00 200,53 0,00 

3412 Sportovní zařízení 85,20 90,41 145,20 

3419 Tělovýchova 23,00 179,14 31,00 

3429 Ostatní zájmová činnost 0,00 37,71 0,00 

3543 Pomoc zdrav. postiženým 0,00 27,50 0,00 

3612 Bytové hospodářství 1 900,00 2 025,42 2 500,50 

3612 Bytové hospodářství – úroky z hyp. úvěru 1 360,00 1 334,80 1 236,52 

3613 Nebytové hospodářství 125,00 102,27 258,00 

3631 Veřejné osvětlení   1 645,00 1 535,35 1 920,00 

3632 Pohřebnictví 142,50 31,21 262,50 

3635 Územní plánování 500,00 0,00 500,00 

3639 FRBKŠ – půjčky občanům 250,00 0,00 0,00 

3639 2954 – platy,OOV 1 200,00 900,75 1 640,00 

3639 2954 – platy -ÚP dotace 0,00 90,97 0,00 

3639 2954 – pojistné 370,00 310,66 540,00 

3639 2954 – pojistné – ÚP dotace 0,00 28,21 0,00 

3639 2954 - Ostatní výdaje  1 197,05 1 329,97 2 040,30 

3639 Ostatní výdaje 522,50 446,97 826,50 

3721 Svoz nebezp. odpadu 80,00 48,20 80,00 

3722 Sběr a svoz komunálních odpadů 2 368,00 2 322,01 2 500,00 

3725 Využívání a zneškodňování kom. odp. 600,00 676,52 773,60 

3745 Veřejná zeleň 85,00 152,71 150,00 

3745 Parky 68,00 4,45 93,00 

3749 
Ost. činnosti k ochraně přírody a krajiny – 
protip. rozhlas 0,00 0,00 200,00 

3792 Ekologická výchova a osvěta 0,00 20,00 0,00 

4351 PS – platy zaměstnanců,OOV 870,00 809,07 875,00 

4351 PS –pojistné 292,00 270,98 300,00 

4351 PS – ostatní výdaje 178,00 177,24 192,50 

4359 Ostatní služby a činnosti v oblasti soc.péče 0,00 3,00 0,00 

5212 Ochrana obyvatelstva 10,00 0,00 10,00 

5512 Požární ochrana -  ost.platy a OOV 75,00 69,58 85,00 

5512 Požární ochrana – ost. pojistné 7,00 2,16 7,00 

5512 Požární ochrana – ostatní výdaje 475,50 619,93 1 276,60 

6112 Zastupitelstvo – mzdové výdaje (odměny) 1 210,00 1 153,51 1 250,00 

6112 Zastupitelstvo – soc. a zdrav.pojistné 360,00 349,66 400,00 

6112 Zastupitelstvo – ostatní výdaje 67,00 53,18 69,00 

6115 Volby do zastupitelstev ÚSC 0,00 91,62 0,00 

6171 MěÚ – platy zaměstnanců,OOV 4 950,00 4 565,94 4 950,00 

6171 MěÚ – povinné soc. a zdrav.pojistné 1 730,00 1 554,73 1 650,00 

6171 MěÚ – čerpání SF 40,00 0,00 0,00 

6171 MěÚ – půjčky ze sociálního fondu 20,00 0,00 30,00 

6171 MěÚ – ostatní výdaje 1 669,50 1 823,53 2 156,50 

6171 MěÚ – informatika 365,00 398,44 515,00 

6310 Úroky, poplatky 35,00 32,20 35,00 

6330 Převod do SF 100,00 0,00 0,00 

6330 Převody vlastním rozpočtovým účtům 0,00 1 220,56 0,00 

6399 Daň z příjmů PO placená obcí,DPH 1 300,00 1 582,74 1 300,00 

6402 Finanční vypořádání minulých let 0,00 0,00 1,00 
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6409 Ost.povinné pojistné 40,00 33,86 40,00 

  Čl. příspěvky sdružením obcí 150,00 37,67 150,00 

  Úhrady sankcí jiným rozpočtům 1 200,00 0,00 0,00 

  Granty 120,00 0,00 150,00 

  Ostatní výdaje 0,00 88,18 0,00 

  Celkem 42 772,89 45 380,28 48 698,60 
 
Financování v tis. Kč 

Položka Komentář Rok 2013 
8115 Změna stavu krátkodobých prostředků na bank. účtech 4 022,92 
8124 Uhrazené splátky dlouhodobě přijatých  

  Půjčených prostředků  
  Hypoteční úvěr -1 840,52 
  Splátka parkoviště -540,00 
  Splátka úvěru na malotraktor -157,20 
  Splátka úvěru traktor -160,00 
  Financování celkem 1 325,20 

 

MINISTERSTVO RADÍ: JAK JE TO OD LEDNA S MINIMÁLNÍ MZDOU 
Jediná minimální mzda pro všechny bez ohledu na zdravot-

ní postižení. Taková změna platí od 1. ledna 2013, kdy vláda 
zrušila všechny nižší sazby minimální mzdy. Ministerstvo práce 
a sociálních věcí chce o této novince informovat, proto nově 
také vydalo leták, který ji vysvětluje.  

„Chceme, aby všichni lidé bez ohledu na zdravotní postiže-
ní byli za svoji práci stejně odměňovaní. Proto jsme sjednotili 
dosud rozdílné sazby minimální mzdy,“ říká ministryně práce           
a sociálních věcí Ludmila Müllerová (TOP 09).  

Nově je dnes minimální mzda 48,10 korun pro zaměst-
nance odměňované hodinovou mzdou a pro zaměstnance           
odměňované měsíční mzdou 8 000 korun. V obou případech 
se předpokládá čtyřicetihodinová týdenní pracovní doba.  

Platit naopak přestaly tyto další minimální sazby: 
• 90 % její základní sazby pro mladé zaměstnance            

ve věku od 18 do 21 let v prvním pracovním poměru 
po dobu 6 měsíců od jeho vzniku,  

• 80 % její základní sazby pro mladistvé zaměstnance,  
• 75 % její základní sazby pro zaměstnance pobírající 

invalidní důchod pro invaliditu I. nebo II. stupně a  
• 50 % její základní sazby pro zaměstnance pobírající 

invalidní důchod pro invaliditu III. stupně nebo mla-
distvého invalidního zaměstnance ve III. stupni, který 
nepobírá invalidní důchod.  

„Je důležité, aby o změně lidé věděli,“ říká ministryně Lud-
mila Müllerová. Nové letáky jsou pro zájemce zdarma k dispozi-
ci na všech krajských pobočkách Úřadu práce, oblastních            

inspektorátech práce či krajských úřadech. Vyzvednout si je 
mohou také na finančních ředitelstvích, České správě sociální-
ho zabezpečení a Státním úřadu inspekce práce. Leták je do-
stupný také na webu MPSV na adrese http://www.mpsv.cz/
cs/12836, k dispozici je i v tištěné podobě v nákladu 26 000 
kusů.  

Změna, která se týká minimální mzdy, je v souladu 
s Národního plánem vytváření rovných příležitostí pro osoby se 
zdravotním postižením a vychází z principu rovnosti 
v odměňování zaměstnanců. A vychází z nařízení vlády            
č. 246/2012 Sb., které změnilo nařízení č. 567/2006 Sb., o mini-
mální mzdě. Podrobnosti na http://www.mpsv.cz/cs/13833. 

 
Historie minimální mzdy v ČR  
Minimální mzda má ve světě víc než stoletou historii. Čes-

ká republika patří k prvním zemím Evropy, kde se začala použí-
vat, a to od roku 1919, pro některé velmi málo placené profese. 
V době socialistického Československa byla spojována s první-
mi tarifními třídami mzdových stupnic. V letech 1950 a 1964 
byly ratifikovány dvě základní úmluvy Mezinárodní organizace 
práce týkající se minimálních mezd (Úmluva č. 26 o způsobech 
stanovení minimálních mezd a Úmluva č. 99 o metodách stano-
vení minimálních mezd). Obě byly po rozdělení Českosloven-
ska ratifikovány i ČR. Závazná zákonná úprava minimální mzdy 
byla u nás zavedena od roku 1991.  

 
Štěpánka Filipová, tisková mluvčí 

Jste osoba se zdravotním 
postižením nebo senior a po-
třebujete poradit v otázkách 
týkajících se sociální oblasti? 
Nevíte si rady při vyřizování 
příspěvků pro osoby se zdra-
votním postižením? Potřebuje 

pomoct s odvoláním proti rozhodnutí úřadu? 
 

POSKYTUJEME POMOC SENIORŮM A ZDRAVOTNĚ           
HANDICAPOVANÝM SPOLUOBČANŮM  

 

Zároveň je možno si zakoupit baterie do sluchadel. 
Poradenství je bezplatné. 

 
KONTAKTNÍ PRACOVNÍK: Kubištová Jaroslava 

mobil: 731 653 009 
 

NA ADRESE: Městská knihovna, Kamenický Šenov 
Každý první čtvrtek v měsíci 

Vždy: od 10:00 do 12:00 hodin 
 

Konopeova 812, Česká Lípa 470 01 
e-mail: czpcl@volny.cz, internetové stránky: www.czplk.cz 

http://www.mpsv.cz/
http://www.mpsv.cz/cs/13833
mailto:czpcl@volny.cz
http://www.czplk.cz
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Pečovatelská služba města Kamenický Šenov 

Připomínáme, že: 

Poplatek za svoz komunálního odpadu: 
za I. pololetí byl splatný k  28. 2. 2013 – částka 250 Kč/osobu. 
za II. pololetí je splatný k  30. 6. 2013 – částka 250 Kč/osobu. 
za celý rok byl splatný k   28. 2. 2013 – částka 500 Kč/osobu. 

V ÚTERÝ: 5. 12. 19. 26. března 
 
Svoz probíhá od 6 hodin ráno, včas nepřistavené nádoby nebu-
dou vyvezeny. 
Co do popelnice a kontejneru na komunální odpad nepatří: 
- stavební odpad 
- horký popel 
- odpad, který lze vytřídit (papír, plasty, sklo, textilie, polystyren, 
kovy atd.) 
- uhynulá zvířata 
- objemné odpady 

Středa: 6. a 20. března 
Svoz probíhá od 8 hodin ráno, včas nepřistavené pytle nebudou 
svezeny. 
 

CENY DŘEVA V MĚSTSKÝCH LESÍCH: 
Samovýroba dřeva:  
palivo jehl. výmět   60 Kč + DPH v zákonné výši 
palivo jehl. kvalitní 132 Kč + DPH v zákonné výši 
palivo list. výmět   78 Kč + DPH v zákonné výši 
palivo list. kvalitní 186 Kč + DPH v zákonné výši 

CENY DŘEVA MIMO LES: 
500 Kč/m + DPH v zákonné výši 
 
Ceny dřeva byly schváleny Radou Města číslo 58 konanou dne: 
11. 2. 2013, číslo usnesení: RM 14/58-2013. Ceny jsou platné 
od: 11. 2. 2013. 
 
Bližší informace: Kateřina Bláhová, referent ORM a SÚ 
487 712 018, blahova@kamenicky-senov.cz 

Oznámení občanům 

VEŘEJNÝ ZÁVAZEK PEČOVATELSKÉ 
SLUŽBY MĚSTA KAMENICKÝ ŠENOV 
 
Motto  
„ Naučme se staré lidi spíše poslouchat, následovat je v jejich 
rytmu a na cestě, kterou nám ukazují, než podléhat obavám a 
touze dělat pro ně vše co nejdokonaleji…“ 
 

Poslání pečovatelské služby 
Pečovatelská služba poskytuje služby v péči o vlastní osobu a 
domácnost seniorům a zdravotně postiženým občanům 
z Kamenického Šenova a Práchně. Prostřednictvím našich slu-
žeb podporujeme uživatele ve využívání vlastních možností, 
schopností a dovedností při řešení jejich situace s cílem, aby 
mohli co nejdéle setrvat ve svém domácím prostředí se zacho-
váním vazeb na svou rodinu, přátele a okolí. 

Cílová skupina 
Pečovatelská služba se poskytuje osobám se zdravotním  posti-
žením a seniorům, kteří mají sníženou soběstačnost z důvodu 
věku, chronického onemocnění nebo zdravotního postižení a 
jejichž situace vyžaduje pomoc jiné fyzické osoby. Pečovatelská 
služba se poskytuje na území města  Kamenický Šenov. 

Zásady 
Všichni zaměstnanci jsou povinni dodržovat základní zásady 
poskytování pečovatelské služby  
● respektovat lidskou důstojnost a osobní svobodu klientů 
● individuální přistupovat ke každému klientovi 
● zachování mlčenlivosti o důvěrných sdělení klientů 
● přiměřená podpora vedoucí k zachování soběstačnosti 
● pružnost při poskytování služeb 
● dodržování kvality poskytovaných služeb   

Cíle pečovatelské služby 
Poskytovat služby klientovi co nejdéle v jeho přirozeném domá-
cím prostředí. 
Poskytování přiměřené podpory klientovi vedoucí k jeho samo-
statnosti, soběstačnosti a nezávislosti. 
Poskytovat kvalitní, odborné a bezpečné služby. 
Uplatňovat individuální přístup ke každému klientovi. 

Jak si požádat o pečovatelskou službu? 
● osobně u vedoucí pečovatelské služby na adrese: Romana 
Kučerová,  

Nám. T. G. Masaryka 1009, Kamenický Šenov (vedle ordina-
ce MUDr. Hrbkové) 

● telefonicky: 487761502 nebo 724793423  
● e–mailem: dps-ks@seznam.cz 
● prostřednictvím rodinného příslušníka nebo známého 
● prostřednictvím lékaře 

Dostupnost služby 
Pečovatelskou službu poskytujeme každý pracovní den od 6.30 
– 15.00 hod. 
Služba je zajištěna jednou vedoucí a třemi kvalifikovanými pe-
čovatelkami. 

Doplňkové služby: 
● Poradenská činnost + pomoc při vyřizování různých příspěvků  
● Půjčovna kompenzačních pomůcek (např. vozíky, chodítka, 
berle) 

Zdarma účast na akcích pečovatelské služby např.: 
● předvánoční setkání klientů pečovatelské služby 
● pořádání turnajů v Petanque ve Dvořáčkově parku 
● 1x za 14 dní zdravotní cvičení pro seniory 
● 1x měsíčně čtení (zaposloucháte se do knih, které jsou před-
čítány) 
● k dispozici je půjčovna knih v budově DPS čp. 1009  

SVOZ SMĚSNÉHO  
KOMUNÁLNÍHO ODPADU  

(POPELNICE, KONTEJNERY) 

SVOZ TŘÍDĚNÉHO ODPADU  
(PYTLE)  

SUDÉ TÝDNY VE STŘEDU 

mailto:blahova@kamenicky-senov.cz
mailto:dps-ks@seznam.cz
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Od června roku 2012 pracuji jako 
vedoucí Technické čety na Městském 
úřadě v Kamenickém Šenově. Již při 
mém nástupu jsem musel řešit jeden 
problém, a jak jsem později zjistil, nebyl 
ojedinělý. Jednalo se o zcizení kanalizač-
ního poklopu v ulici Odboje. Nejenže 
městu vznikla finanční újma, ale co bylo 
horší, byli tímto vandalským činem ohro-
ženi i občané, neboť mohli do otvoru od 
chybějícího poklopu spadnout a velmi 
vážně se poranit.  

A další případy na sebe nenechaly 
dlouho čekat. Bylo to znovu v ulici Odbo-

je – 2x, v ulici Českokamenická – 1x, na 
Práchni – 2x. Vždy se jednalo o zcizení 
kanalizačních mříží nebo poklopů, které 
byly buď na chodníku nebo na ulici, takže 
byly ohroženy desítky lidí. Když jsem 
zjišťoval cenu těchto mříží ve stavebni-

nách, tak ta se pohybovala podle typu 
mříže v rozmezí od 1.500 Kč až do 
3.000 Kč za 1 ks.  

Ale kanálové mříže nestačily, začaly 
se ztrácet i mříže stromové a to jak 
z parku Dvořáčkova, tak i z parku Janu-
rova. Zde celková škoda činí 34.650 Kč. 
Dále to byly 3 ks samouzavíracích ventilů 

u pítek v celkové ceně cca 4.500 Kč.  
Ptám se, kdy tohle všechno skončí? 

Lze pouze spekulovat, kdo tyto činy má 
na svědomí a kde tyto zcizené věci kon-
čí. Jsou pravděpodobně znehodnoceny 
(rozlámány na malé kousky) a následně 
vykoupeny v některé sběrně surovin po-
blíž Kamenického Šenova a pachatel za 
ně obdrží pár stokorun. Policie 
v objasnění těchto troufám si říci, trest-
ných činů nemůže být úspěšná, neboť 
zatím nechytila pachatele přímo při činu.  

Když sečteme vyčíslenou škodu, tak 
jen v těchto případech jde o částku 
46.650 Kč, jsou to určitě nemalé peníze a 
když se podíváme na letošní napjatý 
rozpočet města, tak je veliká škoda při-
cházet o peníze tímto způsobem. Určitě 
by se daly využít na jiné investice nebo 
na údržbu a ne jen stále nahrazovat zci-
zené věci.  

Na závěr bych chtěl apelovat na 
občany, aby nebyli lhostejní k událostem, 
které se kolem nich dějí. Vždyť někdy se 
dá zabránit těmto negativním jevům již v 
samém začátku. Na závěr pro vaši infor-
maci zde prezentuji několik obrázků do-
kumentujících činy. 
 

Lubor Hrubý, vedoucí Technické čety 

ČESKOLIPSKO – STOMATOLOGICKÉ  POHOTOVOSTNÍ  SLUŽBY 
ORDINAČNÍ HODINY 

soboty, neděle, svátky  od 8.00 – 12.00 hodin    
ROZPIS – BŘEZEN 2013 

 

sobota 2. 3. 
MUDr. Jana Maričová 
Bulharská 823, Česká Lípa 
tel. 487 854 101 
 
 
neděle 3. 3. 
MUDr. Jana Maričová 
Bulharská 823, Česká Lípa 
tel. 487 854 101 
 
 
sobota 9. 3. 
MUDr. Ladislav Záruba 
Jižní 1903, Česká Lípa 
tel. 487 871 429 
 
 
neděle 10. 3.  
MUDr. Marcela Pánková 
Máchova 70, Doksy 
tel. 487 872 304 
 
sobota 16. 3. 
MUDr. Jiří Kraus 
Malá 1167/22, Česká Lípa 
tel. 487 834 603 
 

neděle 17. 3. 
MUDr. Alexandra Bruncová 
Purkyňova 1849, Česká Lípa 
tel. 487 954 973 
 
 
sobota 23. 3. 
MUDr. Ivana Adamcová 
Markvartice 98, Jablonné v Podj. 
tel. 487 762 223 
 
 
neděle 24. 3. 
MUDr. Vladimír Henčl 
Smetanova 372, Nový Bor 
tel. 487 726 197 
 
 
sobota 30. 3. 
MUDr. Alexandra Bruncová 
Purkyňova 1849, Česká Lípa 
tel. 487 954 973 
 
 
neděle 31. 3. 
Mgr. Andrej Ivanov 
Děčínská 246, Žandov 
tel. 487 850 436 

VANDALIZMUS VE MĚSTĚ 
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HASIČI RADÍ OBČANŮM 
HASIČI VARUJÍ PŘED TAJÍCÍM SNĚHEM A LEDEM 

Konec zimy s sebou přináší řadu 
nástrah. Naše domy i okolí jsou často 
vystavené velkému množství sněhu nebo 
naopak tání. A obojí nese rizika.  

Za bezpečný stav a údržbu střech 
zodpovídají výhradně majitelé objektů, 
kteří mají zákonnou povinnost se starat  
o majetek tak, aby neohrozili zdraví, živo-
ty a majetek dalších osob. Pokud už 
hasiči vyjedou, tak je to v případě, kdy 
jsou bezprostředně ohrožen životy, zdra-
ví popř. majetek občanů. Hasiči také mo-
hou pomoci s odstraňováním sněhu             
a ledu v místech s větším pohybem osob 
v centrech měst, na školách, školkách 
nebo zdravotnických zařízeních.  

Majitelé nemovitostí by měli odstra-
ňovat ze střech sníh i led průběžně, aby 
nedošlo k nadměrnému zatížení střešní 
konstrukce. Kolik centimetrů prachového 
či těžkého sněhu může na konkrétní stře-
še maximálně ležet, lze vyčíst ze staveb-
ní dokumentace. Majitelé objektů by si 
proto měli všímat stavu střešních kon-
strukcí a měli by vyhodnotit, zda zatížení 
způsobené vrstvou sněhu již nepřekraču-
je rizikové hodnoty dané stavební doku-
mentací. 

Při odstraňování sněhu by lidé měli 
postupovat maximálně opatrně, aby ne-
spadli nebo se neprobořili. Dobré je             
i zvolit vhodnou techniku – sníh odstraňo-
vat rovnoměrně a nenahrnovat ho na 

jedno místo. Při shazování sněhu ze stře-
chy je potřeba dávat pozor na okolí, aby 
zbytečně nedošlo ke zranění chodců či 
přihlížejících. 

Velký pozor pak dávejte při oteplení, 
kdy se odtávající sníh může posunovat 
na rovné střeše a může dojít k její de-
strukci. Ztěžklý sníh a tající části ledové-
ho příkrovu na střeše se mohou začít 
také odlamovat a ohrozit okolí budovy. 
 Proto je důležité nejen odstraňovat 
sníh ze střech, ale i zlikvidovat nebez-
pečné sněhové převisy a rampouchy, 
které mohou svým pádem hrozit ko-
lemjdoucí osoby nebo majetek – pokud 
to nejde, pak rizikový prostor alespoň 
viditelně označit nebo ohradit. 

Opatrní buďte i v roli chodců ve měs-
tech, kde může hrozit sesunutí sněhu            
či ledu ze střech vysokých domů. Pozor 

dávejte i na chodnících - voda z tajícího 
sněhu místy přes noc umrzá a zledovatě-
lý chodník se tak leckdy stává nebezpeč-
ným. 

Tající led pak představuje riziko při 
zimních sportech jako bruslení. Při vstu-
pu na zamrzlou plochu si raději předem 
ověřte, zda je led dostatečně silný a bez-
pečný. Rozhodně si cestou po ledu ne-
zkracujte cestu třeba do práce apod.               
a nikdy přes zamrzlou vodní hladinu ne-
zkoušejte jezdit autem. Pozor dávejte               
i při venčení svých čtyřnohých miláčků 
kolem řek a jezer. I oni se mohou probořit 
a zůstat pod ledovou krou. Záchranu 
zvířat, například probořených srnek, vždy 
oznamte na tísňovou linku 150 nebo 112 
a vyřešení situace nechte na hasičích.  

Při oznámení na tísňovou linku 
stručně a zřetelně popište „co se stalo“, 
„kde se to stalo“, „kdo volá“, případně jak 
je tonoucí osoba daleko od břehu. U vel-
kých vodních ploch je potřeba upřesnit, 
ke kterému břehu je osoba blíže a popsat 
nejvhodnější příjezdovou cestu. Hovor 
ukončete až po celkovém předání infor-
mací a pokynu operátora tísňové linky. 
 
(Zdroj: s využitím informací GŘ HZS ČR) 
 

autor: por. Mgr. Zdenka Štrauchová 
tisková mluvčí HZS Libereckého kraje 

Společenská kronika 

 Děkuji Městskému úřadu v Kamenickém Šenově za srdeč-
nou a milou gratulaci k mému životnímu výročí. Velmi mne  
potěšila osobní gratulace pana starosty a pana místostarosty, 
předání dárku a blahopřání. Zároven chci poděkovat svým nete-
řím a synovcům s rodinami, kteří se sešli dne 26. 1. 2013            
na mojí oslavě. 

Marie Strašilová 

 
 
 Děkuji městskému 
úřadu za gratulaci k mé-
mu  životnímu jubileu. 
 

 Doris Bártlová 

Své významné životní  
jubileum oslavili: 

 
v lednu 

 
Marie Strašilová 

 

v únoru 
 

Josef Karel 
Libuše Horáková 
Jaroslava Nová  
Marie Jirešová 
Irena Pevná 

Jiřina Zaspalová 
Doris Bártlová 

Poděkování 

 Chcete-li někomu, např. z rodiny, pobla-
hopřát v našich novinách nebo vzpomenout 
památky osob, které již nejsou mezi námi, 
můžete této služby využít zdarma ve spole-
čenské rubrice.  
 Text a popř. fotografii prosím předejte          
v knihovně paní Liptákové, nebo zašlete            
ve formátu doc  a fotografie jpg na e-mail: 
kultura@kamenicky-senov.cz 
 

Kateřina Ditterová 

 

mailto:kultura@kamenicky-senov.cz
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Kino, kdysi Městské divadlo 
v Kamenickém Šenově, neslouží jen               
k promítání celovečerních filmů, ale mů-
že uvádět i divadelní představení, benefi-
ce, akademie, burzy, koncerty... Domní-
vám se, že Kino je pro tyto kulturní akce 
vhodnější než Kulturní Dům Preciosa, 
přes úctyhodnou snahu jeho provozova-
tele, protože Kino je ve středu města, 
dostupné i pro pěší, architektonicky po-
zoruhodné. Žádná forma jeho konzerva-
ce nebo likvidace nepřinese městu nic 
dobrého. Případný prodej Kina jen přesu-
ne odpovědnost Města na jiný, 
"nezodpovědný" subjekt, a narýsoval by 
se tím obdobný scénář jako u Sokolovny, 
dolní školy, Eliášky…, s vyhlídkou,               

že bude Město za x let Kino draze odku-
povat od dobře kalkulujícího soukromého 
majitele, protože jeho ruina bude "strašit" 
v jinak opraveném středu města.  

Navrhuji proto všechno vybavení            
v Kině zachovat. Dále v něm provozovat 
stávající akce a aktivně organizovat dal-
ší, aby v Kině byl alespoň 1-2 x za měsíc 
nějaký pohyb. 

Zároveň! to ale vyžaduje okamžitě 
řešit energetickou náročnost jeho provo-
zu. V letošním roce přibude do rozpočtu 
Města cca 7 mil. Kč. Je to šance, jak tyto 
peníze navíc využít strategickým způso-
bem. Než za ně opravit pár metrů vozov-
ky, bylo by větším přínosem opravy vozo-
vek (atd.) o rok odložit, a co nejdříve řešit 
dlouhodobě vysoké náklady na vytápění 
kina, ale také muzea, radnice, sokolovny. 
To je možné provést jen za cenu vysoké 

vstupní investice a její dlouhodobé ná-
vratnosti, například za pomoci tzv. tepel-
ných čerpadel (viz např. ZŠ na Práchni). 

Provozní náklady na jejich vytápění 
by pak ale byly minimální, a zůstávaly by 
prostředky pro rozvoj těchto institucí               
a objektů, Kino by třeba snáze našlo ši-
kovného nájemce, který by nebyl podvá-
zán vysokou režií. Muzeum by mohlo být 
v provozu celoročně, resp. by v něm 
v zimních měsících mohly probíhat od-
borné a udržovací práce, průzkumy              
a péče o svěřené fondy. Zmíněné peníze 
jsou letos v rozpočtu navíc, a příští rok 
budou v rozpočtu opět, tak by je Město 
alespoň letos nemělo "projíst", ale inves-
tovat do budoucnosti. 

Držím Městu palce při rozhodování 
 

Radim Vácha 

Napsali nám 
KINO HVĚZDA 

A OPĚTOVNĚ NA SCÉNĚ „PARKOVIŠTĚ A INFOCENTRUM“ U PANSKÉ SKÁLY  
Se zájmem a očekáváním jsem si přečetl v lednových Še-

novských listech článek vedoucí KLVC Kateřiny Ditterové            
o provozu informačního centra a parkoviště u Panské skály. 
Kvituji a oceňuji její snahu sledovat a analyzovat dostupné infor-
mace o návštěvnících tohoto městského zařízení v roce 2012. 
Domnívám se, že elektronický systém parkování, spojený 
s lidskou obsluhou parkoviště to již umožňoval od svého zpro-
voznění v roce 2006. Pravděpodobně však nebyla ochota ani 
odvaha se provozem parkoviště chlubit. Vcelku pochopitelné, 
když uvážíme, že je to veleúspěšná „černá díra“ městského 
rozpočtu. Jsem rád a chválím, že poprvé za celou historii provo-
zu parkoviště byly zveřejněny alespoň nějaké údaje o jeho pro-
vozu, konkrétně o počtu návštěvníků, počtu a objemu plateb            
za parkování, tržbách za prodej zboží v infocentru, tržbách elek-
tronického parkovného, ceně pořízení parkovacího systému             
a ceně jeho servisu. 

Bohužel nemohu zásadně souhlasit s hodnocením výhod-
nosti, rentability či jak chcete ekonomiky provozu tohoto zaříze-
ní tak, jak jej paní Kateřina Ditterová uvedla. Uvedené hodnoce-
ní je manipulativní hodnocení vybraných nákladů, pravděpodob-
ně s cílem „za každou cenu“ podpořit další „utápění“ městských 
peněz v tomto naprosto ztrátovém projektu. Hodnotit vybrané 
výdaje a příjmy bez zahrnutí všech současných a budoucích 
výdajů je výrobou „polopravd“, které jsou, jak jsem z článku 
pochopil, podkladem pro hodnocení zastupitelů města o budou-
cích investicích do tohoto zařízení.  

V článku postrádám např. celkové náklady na energie 

(plyn, elektřina, vodné, stočné), běžný úklid parkoviště, náklady 
na provoz veřejného osvětlení, náklady na lidskou obsluhu, ale 
zejména budoucí náklady spojené s údržbou a provozování této 
stavby. Každá stavba vyžaduje po čase údržbu, opravy, rekon-
strukce. Běžně se počítá s tvorbou rezervního fondu oprav 
v objemu cca 2% z původních investičních nákladů ročně tak, 
aby bylo zajištěno, že stavba bude dlouhodobě sloužit, nikoliv 
chátrat. Znamená to v tomto případě rezervovat cca 400 tis. Kč 
ročně na budoucí údržbu a opravy tohoto zařízení, případně 
pokud stavba morálně čí technicky zastará, na její rozsáhlejší 
rekonstrukci. Pokud se někdo domnívá, že lze zub času okla-
mat, stačí se podívat na téměř libovolný městský majetek                  
a položit si otázku, zda je ve stavu, kterým se může město chlu-
bit.  

Myslím si, že můžu směle předložit mnohapoložkový se-
znam městského majetku, který slouží občanům obce a vyža-
duje výrazně větší péči obce, než se jí v současné době dostá-
vá na rozdíl od zmíněného parkoviště. Znovu je potřeba uvést, 
že parkoviště u Panské skály našim občanům neslouží, ale 
pouze je souží „užíráním“ peněz z městského rozpočtu. Věřím, 
že naši obecní zastupitelé si dokážou zhodnotit, že jakékoliv 
další peníze, které by byly vloženy do tohoto projektu jsou              
na úkor jiných, daleko nutnějších potřeb obce a nezmění to ani 
zkreslené vidění ekonomiky provozu vedoucí KLVC paní Kateři-
ny Ditterové. 
 

Miloš Macháček, Prácheň 

REAKCE NA ČLÁNKY V ŠL Č. 1,2 „KINO HVĚZDA“ A „ZEPTALI JSME SE ZASTUPITELŮ“ 

Kino Hvězda – co s ním? 
 
No babo raď aneb každá rada drahá. 

Vzpomínám na průběh zastupitelstev 
z minulých let, kdy se hlasovalo o roz-
počtu města. Klub pracujících dostával 
každoročně 300 tisíc Kč na provoz. Bez 
konkrétního vyúčtování na co peníze byly 

využity. Provoz nově vybudované školní 
jídelny stojí 300 tisíc Kč ročně. Provoz 
tunelu, který spojuje budovu školy a jídel-
ny musí stát minimálně jako vytápění 
rodinného domu. Jídelna je využita maxi-
málně 3 hodiny denně 5 dní v týdnu. Než 
byla postavena, vařilo se a stravovalo 
pohodlně ve stávající budově. S družinou 

a bytem školníka se mohlo počítat při 
rekonstrukci školy, prostoru je tam haba-
děj.  

Nyní se řeší co s kinem. Jeho tem-
perování je o stovkách tisíc. Letošní kul-
turní program KŠ je plný akcí a mají se 

(Pokračování na stránce 13) 
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ZÁPIS DO ŠKOLY NA PRÁCHNI  

VE ZNAMENÍ PASTELEK 
 

Ve čtvrtek 24. 1. 2013 v odpoledních hodinách v doprovodu 
rodičů se do školy na Práchni dostavily děti, které chtějí příští 
rok nastoupit do první třídy. Paní učitelka Rumlenová s paní 

učitelkou Knieovou, pod odborným dohledem paní ředitelky,            
si postupně každého zájemce prozkoušely. Za každý splněný 
úkol získal budoucí žáček pastelku. A pokud se podařilo dětem 
splnit všechny úkoly, odnesly si domů, kromě jiného, celou sadu 
barevných pastelek. Musíme říct, že k zápisu přišly samé šikov-
né děti, protože sadu pastelek si odnesl každý.  

Všem budoucím prvňáčkům přejeme úspěšný start v první 
třídě. 

Mgr. Jitka Šmicová 

ŠKOLSTVÍ 

konat v kině tak, jako předešlé roky. Aka-
demie a volba miss – kino vždy praská 
ve švech. Před pár lety se právě kvůli 
akademii jeviště zvětšovalo. V prosinci 
nižší stupeň školy pořádá charitativní 
akademii, prodávají vánoční výrobky. 
Kino je také narvané. Hudební soutěž           
o zlatého slavíka na konci roku – ná-
vštěvnost veliká. Dvakrát v roce burza 
dětského oblékání, kterou pořádá KHD, 
na závěr je vždy kulturní program – ná-
vštěvnost veliká. Tradiční ADVENT – 
pohádka v kině a lampionový průvod 
s třemi králi na náměstí. V kině bylo běž-
né konání zastupitelstev, každotýdenní 
schůzky důchodců, konaly se i pravidelné 
taneční zábavy, oslavovaly se společně 
narozeniny.  

Nebylo rozumnější vykašlat se na 
kongresový sál a knihovnu s kobercem 
za 700 tisíc? Knihovna se měla vrátit 
v roce 1999 do opravené budovy, kde 
sídlila celé roky, než se v domě propadly 
stropy. Teď se tam celoročně temperuje 
obřadní síň, temperuje se i málo využitý 
(zbytečný) kongresový sál. Škoda, že 
tehdejší zastupitelé se občanů neptali. 
Diskuze se nepřipouštěla, a když se poz-
ději povolila, nebrala se v potaz. „Těch 
pár šťouralů nám nebude bránit v rozvoji. 
Tak se ptám: zrušit kino? A co přijde na 
řadu příště? O zrušení muzea se uvažo-
valo už v létě 2009. Kvůli malé návštěv-
nosti. Nové parky nás budou ještě 20 let 
stát dost peněz, protože uzavřené smlou-
vy nás zavazují k plnění povinností. A že 
jsou málo navštěvované? No a co!?! 
Ztrátové parkoviště dostává finanční pod-

poru města na lepší závoru. Ta ale stejně 
víc peněz „nesežene“. Aby se parkoviště 
rentovalo, muselo by být plné 365 dní 
v roce od rána do večera. 

Sdělení, že se asi nepodaří vybudo-
vat sportoviště u školy, mě uklidnilo. Ale 
na jak dlouho? V dalším volebním období 
se možná prosadí. Jestli i v původní po-
době – fotbalový stadion, lehkoatletická 
dráha, tribuny vsazené do stráně. To 
bude peněz. A teď opravované hřiště           
u lesa, kde je určitě zdravější vzduch 
bude další „pomník“ našeho městečka. 

 
Zeptali jsme se zastupitelů 

Odpovědi zastupitelů mě zaujaly. 
Jak otevřeně pan starosta mluví o poku-
tách a jejich výši, které městu do roku 
2009 naběhly. Jak zastupitel zvolený 
v roce 2010, který je i členem rady, ote-
vřeně a kriticky pojmenovává problémy, 
se kterými se seznámil po nastoupení do 
funkce. Vše co se tu od roku 1998 budo-
valo, bylo nekvalitní, předražené, technic-
ká četa nedostatečně vybavená. Žádná 
starost o původní budovy, na což teď             
i zastupitelé poukazují.  

Mile mě překvapila jejich vize o měs-
tě do dalších let. Otevřeně se hovoří           
o statečnosti pana starosty Kučery, který 
se nakonec zasloužil o oddlužení města. 
V tomto postupu ho plně podporovala 
celá rada. Já dodávám, konečně. Že by 3 
její členové, kteří zastupovali občany už 
dlouhé roky a hlasovali pro všechny ty 
vymoženosti, tížilo svědomí a prokoukli? 
K tomu všemu mám malý, ale důležitý 
dodatek. Neméně statečnosti už proká-

zali ti zastupitelé, kteří se v listopadu 
2009 rozhodli odvolat celé tehdejší vede-
ní včetně starosty. Tím zabránili dalšímu 
nesmyslnému zadlužování. Nově zvolený 
starosta pak Andrysík a místostarostka 
paní Bouchalová, kteří měli necelý rok na 
to, aby dali věci do pořádku, si vedli veli-
ce dobře.  

Vypracovali nový úsporný rozpočet, 
díky kterému na konci jejich působení 
zanechali rozpočet vyrovnaný + finanční 
rezervu. Přesto, že i oni museli splácet 
úvěry a naběhlé pokuty. Technické četě 
se zakoupil malý traktůrek. Pan Andrysík 
také jezdil po ministerstvech, a vybojoval 
odpustky na dluhy. Část vytvořené fi-
nanční rezervy se po volbách 2010 roz-
pustila na další splácení dluhů, takže na 
opravu odpadů a WC v kině peníze ne-
zbyly. 

Hana Brzková 

(Pokračování ze stránky 12) 

 

Vnitřek kina z třicátých let. Budova sloužila 
jako divadlo (v Šenově bylo několik ochotnic-
kých spolků a dechová kapela) a jako kino.            
Ze zdrojů vím, že tam byla i knihovna.  
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ZÁPIS DO PRVNÍCH 
TŘÍD 2013/2014 

 
Dne 24. - 25. 1. 2013 ožila naše 

škola nezvyklým ruchem. Celé odpoled-
ne do školy přicházeli rodiče se svými 
dětmi. Konal se zápis do prvních tříd. 

Pro některé děti to byla první návště-
va školy. Proto se všechny paní učitelky 
na tento den už dlouho dopředu připravo-
valy. Vyzdobily školu a třídy, přichystaly 
různé materiály pro rodiče s cennými 
radami, jak dítě na vstup do školy připra-
vit. Některé děti jen těžko skrývaly nervo-
zitu a trému v náručí rodičů, jiné si čekání 
krátily dovednostními hrami či zpěvem.  

A jaké dovednosti a znalosti měly 
děti u zápisu prokázat? Jen namátkou - 
rozpoznávání barev a geometrických 
tvarů, početní představivost, správnou 
výslovnost, porozumění různým pojmům, 
kreslení postavy. Za odměnu si pak do-
mů odnášely dárky, sladkosti a upomín-
kový list jako památku na tento den. 

Celkem se k zápisu dostavilo 42 dětí 
a do prvních tříd bylo zapsáno 36 prvňáč-
ků. Oproti loňskému roku jsme zazname-
nali mírný nárůst budoucích školáků. 
Snad se nám podaří i v příštím roce tento 
počet o něco navýšit. Od nového školní-
ho roku tak máme v plánu otevřít dvě 
první třídy. 

Všem zapsaným školáčkům přejeme 

hodně příjemně strávených chvil ve škole 
a rodičům mnoho trpělivosti. 

 
Mgr. Martin Karhan,  

ředitel ZŠ a MŠ Kamenický Šenov 

Za finanční podpory – programu na podporu přeshraniční 
spolupráce mezi Českou republikou a Svobodným státem 
Sasko 2007-2013, Ziel 3/ Cíl 3, “Ahoj sousede – Hallo Nachbar” 
probíhá mezi MŠ Prácheň a Kinderhausem Waldhäsel Eichgra-
ben nový projekt s názvem „Obnovitelná hodnota věcí“. 

Podstatou projektu je rozšiřovat vzájemnou spolupráci a 
vytvářet společný pohled na věci kolem nás, naučit děti vážit si 
vytvořených hodnot věcí a pochopit smysl nového využití. 
V rámci projektu je naplánováno 10 přeshraničních setkání, 2 
z toho pro pedagogické pracovníky a 8 pro děti. Jednotlivých 
akcí z projektu se také zúčastní děti ze základní školy na Prách-
ni, které zde zúročí své znalosti německého jazyka, a získají 
nové znalosti. V časovém průběhu vznikne výstava k tématu, 
která bude prezentována na obou stranách hranic. Věříme, že i 
tento projekt, tak jako předešlé, přinese dětem radost ze spo-
lečných zážitků, prohloubí přátelství mezi dětmi a získané zna-
losti budou přínosem pro jejich budoucnost. 

Margita Pilná  

ÚSPĚCH  
MGR. MARTINY MATOUŠKOVÉ  

VE VÝBĚROVÉM ŘÍZENÍ  
NA MEZINÁRODNÍ VÝSTAVU  

BODYTALK V DÁNSKÉM EBELTOFTU 
 
 Mgr. Martina Matoušková dosáhla vynikajícího úspěchu. 

Její skleněná plastika My Panties, byla vybrána na mezinárodní 
výstavu DODYTALK, která se bude konat ve sklářském muzeu 
v Ebeltoftu v Dánsku. Vernisáž výstavy bude 5. dubna 2014 a 
bude k ní vydaný katalog zúčastněných autorů. Tématem Vý-
stavy BODYTALK je interpretace různých aspektů souvisejících 
s lidským tělem, sexualitou a genderem – to je kulturně vytvoře-
ným rozdílem mezi mužem a ženou. Martina Matoušková se 
věnovala dříve hlavně keramické tvorbě, ale od roku 2009 se 
orientuje také na tavenou skleněnou plastiku, kde využívá 
svých předchozích modelérských zkušeností a dovedností. Své 
práce také sama dokončuje broušením a ručním leštěním. Její 

úspěch je o to větší, že tato výstava je první, kterou svými skle-
něnými plastikami obeslala. 

Sklářské muzeum v Ebeltoftu bylo založeno v roce 1985. 
Jeho spoluzakladatelem byl světoznámý dánský výtvarník Finn 
Lynggaard. Jedná se o soukromé, samofinancující se muzeum, 
které je zaměřeno na současné mezinárodní studiové sklo. 
V současné době vlastní ve stálé sbírce asi 1500 exponátů. 
Muzeum navštíví přibližně 45 tisíc návštěvníků ročně a patří 
k největším ve Skandinávii. Součástí muzea je sklářská huť. 
 

www.glasmuseet.dk  
Ak. mal. František Janák 

SPOLUPRÁCE MEZI PRÁCHEŇSKOU MATEŘSKOU ŠKOLOU  
A NĚMECKOU ŠKOLKOU V EICHGRABENU POKRAČUJE 

http://www.glasmuseet.dk
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24. a 25. ledna se otevřely dveře 
naší školy pro veřejnost. Vítali jsme pře-
devším budoucí prvňáčky a jejich rodiče, 
ale dorazili i návštěvníci, kteří si chtěli 
prohlédnout budovu, vybavení učeben              
a celkové zázemí školy. 

Hned ve vestibulu asistentky nasadi-
ly dětem na hlavu papírové čepice se 
symboly kočiček, pejsků nebo krtečků. 
Zároveň předškoláci dostali pracovní list 
s rozpisem stanovišť. Jakmile si příchozí 
odložili v šatně kabáty, mohlo putování 
po škole začít. Úkol je jednoduchý. Je 
třeba obejít označené třídy, splnit zadané 
úkoly a získat potřebná razítka. 

První zastávka je v učebně chemie. 
Vyučující s pomocníky vyrábí mlhu. Vy-
padá to tu jako v pohádce „Hrnečku, vař!“ 
Tento pokus se návštěvníkům líbí a nej-
raději by se zdrželi déle, ale ještě je čeká 
mnoho úkolů. Je třeba vystoupat až do 
nejvyššího patra, ve kterém máme hned 
tři další stanoviště. 

V učebně anglického jazyka se zpívá 
a tančí, u interaktivní tabule si každý mů-
že vyzkoušet svoje schopnosti a doved-
nosti. Nelehký úkol na návštěvníky čeká 
ve školní kuchyňce. I mnozí dospělí musí 
zalovit v paměti, než poznají jáhly…  

Příjemným zpestřením je ale ochut-
návka připraveného pohoštění. 

Všudypřítomní pomocníci z řad kme-
nových žáků přivádějí návštěvníky o pa-
tro níže a předávají je svým kolegům. 
V improvizované učebně přírodopisu se 
z přítomných stávají laboranti, kteří mo-
hou prozkoumat materiál pod mikrosko-
pem, pojmenovávat vycpaná zvířata. 
Poznávání zvířat šlo mimochodem někte-
rým předškolákům opravdu skvěle!  

Budoucí prvňáček nemá problém ani 
s našimi státními symboly, proto mu za-
stávka v další třídě nečiní vůbec žádné 
potíže. V učebně s počítači zkouší pora-
zit tatínka nebo maminku v partii pexesa. 
Vyučující zde také představují nové počí-
tačové programy, kterými žákům zpestřu-

jí běžnou výuku a rozvíjejí jejich počíta-
čovou gramotnost.  

Zhruba po dvaceti minutách zbývá 
už jen poslední zastávka v historické 
třídě. Většina dětí bez zaváhání poznává 
hudební nástroje, některé dokonce zazpí-
vají písničky, které jsou zašifrovány 
v obrázcích. I tady na všechny čeká slad-
ká odměna, ale navíc ještě na památku 
ozdobný magnet v podobě berušky.  

Zájemci mohou ještě nahlédnout                
do současné první třídy a vyfotografovat 
se v lavici či před tabulí. Nervozita ale 
stoupá, už je čeká jen to nejdůležitější – 
zápis do 1.třídy! 

Během dvou dnů si školu prohlédla 
asi stovka návštěvníků. Zapsali jsme 
téměř čtyřicet nových prvňáčků, což nám 
umožní otevřít v příštím kalendářním 
roce dvě první třídy. Chtěli bychom tímto 
poděkovat nejen pedagogům, ale přede-
vším všem kmenovým žákům I.                 
i II. stupně, kteří obětavě pomáhali                 
v těchto dnech až do pozdního podveče-
ra.  
 

Mgr. Martin Karhan,  
ředitel ZŠ a MŠ Kamenický Šenov 

DNY OTEVŘENÝCH DVEŘÍ – ZŠ A MŠ KAMENICKÝ ŠENOV 

LYŽAŘSKÝ VÝCVIKOVÝ KURZ 2013 - BEDŘICHOV 
V posledním lednovém týdnu vyrazili 

žáci druhého stupně jako každoročně na 
lyžařský výcvikový kurz. Již třetím rokem 
jsme byli ubytováni v penzionu Eva 
v Bedřichově a využívali jsme tamní pří-
jemný skiareál a kvalitní běžecké tratě. 
Děti se naučily či zdokonalily v jízdě na 
lyžích a snowboardu, všechny se také 
zúčastnily výcviku na běžkách. 

V neděli 27. ledna ze Šenova odces-
tovalo celkem 30 žáků a 3 učitelé. 
V nezměněném počtu se nám po týdnu 
také podařilo v pořádku se navrátit. Pra-
videlní návštěvníci našich školních webo-
vých stránek mohli po celý týden sledo-
vat aktuální zpravodajství z pobytu 
(pohledem dětí – účastníků), ale ne 
všichni tak učinili, proto využíváme mož-

nosti poinformovat vás prostřednictvím 
šenovských listů: 
Zprávy z hor – neděle 27. 1. 2013 - den 
první 

Zdravíme všechny Šenováky 

z Bedřichova. Letos vás budeme pravi-
delně informovat o událostech ze školní-
ho lyžařského kurzu.  

Po příjezdu se šlo na výborný oběd, 
poté nastala relaxace a odpolední klid. 
Po obědě jsme šli jezdit za barák.  

Děcka si vybalila a svolali jsme se 
do společenské místnosti, kde nás učite-
lé krásně proškolili. Čas utekl jako voda   
a byla tu večeře, po které jsme šli na 
krátkou vycházku po okolí. Našli se                  
i blázni, kteří šli na běžky. Před spaním 
jsme v klubovně ještě zkoukli LVK z roku 
2012.  

Tak zase zítra. 
Zprávy z hor – pondělí 28. 1. 2013 - 
den druhý 

(Pokračování na stránce 17) 
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Opět se hlásíme z lyžařského výcvi-
ku. Dnes jsme poprvé vyrazili na sjezdov-
ku. Ráno nás nejprve šéfové opět rozdě-
lili do barevných družstev policajtů, pope-
lářů a růžen a mohlo se jet. Ranní lyžo-
vání bylo omezeno mlhou, ale jinak bylo 
supr čupr. 

Po výtečném obědě (byl to smažák – 
mňam) a hodince relaxace jsme opět 
vyrazili na lyžovačku, kterou jsme 
s úspěchem dotáhli do vítězného konce. 
Prostě se rychle učíme.  

Tento krásný den jsme završili 
móóóc dobrou večeří v podobě špaget. 

Tak ahoj zítra a přejte nám lepší 
počasí, než hlásí předpověď. 
Zprávy z hor – úterý 29. 1. 2013 - den 
třetí 

Napadla nás infekce zvaná běžky. 
První skupina se vydala směr stadion             
a potom na okolní tratě. Některým se            
ze začátku vůbec nechtělo, ale nakonec 
se do toho zažrali. Jako vždycky byla 
cílem dojezdu Šámalova chata 
s neodolatelnou malinovkou. Někteří se 
v té malinovce i vykoupali. Nakonec 
všichni dojeli živí a zdraví. I přes pády 
před kamerou si všichni výlet na běžkách 
užili. 

Po polední relaxaci nás opět čekala 
sjezdovka. Ze začátku se i přes mlhu 
jezdilo dobře. Ke konci už začalo dost 
pršet, a tak nás to moc nebavilo. Vydrželi 
jsme posledních pár minut a přejeli už 
docela unaveni na chatu.  

Zato večer nastala dlouho očekáva-
ná zábava u společenských her. Pepíci 
pípali, vidličky a nože se zvedaly, deky 
padaly, oči se zavazovaly, konkurzy se 
konaly, šátky šlehaly a nechtějte vědět, 
kde všude měli kluci kolíčky. Fotky mož-

ná napoví, zbytek řekneme po příjezdu. 
Večer jsme zakončili sólovým zpěvem 
Matěje Sokola.  

Tak čágo zítra. 
Zprávy z hor – středa 30. 1. 2013 - den 
čtvrtý 

Tak Šenováci, nějak moc jste nám 
nepřáli. Dnešní počasí nebylo zrovna 
nejpříjemnější. Ale začneme od začátku. 
Den jsme zahájili míchanými vajíčky.             
Po snídani jsme se oblékli, někteří šli             
na běžky, někteří na svah. Počasí oprav-
du moc přívětivé nebylo a sníh na to také 
vypadal. Na sjezdovkách byla místy vidět 
hlína a sníh byl mokrý. Běžecké stopy 

byly nízké a místy nebyly vůbec. Pravda, 
sem tam jsme stopu zlikvidovali i my 
(nebudeme Lucku Holečkovou jmeno-
vat). Drobný zásek v podobě jámy               
na mamuty vytvořil i pan učitel David            
na sjezdovce.  

Vrátili jsme se na oběd a měli jsme 
polévku, jejíž jméno nemůžeme ani vy-
slovit. Druhé jídlo bylo kuře 
s bramborem. Odpoledne opět běžky              
a svah, počasí beze změn, hnědá místa 
přibývají. 

Po výborném gulášku s těstovinami 
jsme po včerejším úspěchu opět hráli 
večerní hry. Ty nás velmi unavily a větši-
na se i dost zasmála. Těsně před večer-
kou zahučely silné větry od západu, a tak 
trochu se děsíme, jak to bude zítra. Ale 
neklesáme na mysli, všecko určitě dobře 

dopadne, protože je dneska středa. 
Zprávy z hor – čtvrtek 31. 1. 2013 - den 
pátý 

Ahoj Šenove, jsme tady pátý den             
a konečně se na nás usmálo sluníčko. 
Však to je taky na fotkách dobře patrné. 
Dneska jsme měli jít všichni na sjezdov-
ku, ale našla se skupina devíti žáků, kte-
rá projevila zájem zopakovat si běžková-
ní, a proto také vyrazili do konečně kvalit-
ní stopy.  My na sjezdovce jsme se nebo-
řili jako včera, dneska jsme na sjezdovce 
mohli bruslit. Sluníčko nakonec zapraco-
valo a asi po hodině se nám už jezdilo 
velice pěkně. Odpoledne jsme si demo-
kraticky zvolili, kam se vydáme. Jedna 
skupina šla opět řádit na sjezdovku, další 
vyrazili na pěší vycházku na rozhlednu 
Královka a ti nejstatečnější se naposledy 
jeli projet na běžkách. Zvládli ujet neko-
nečných 25 kilometrů po Jizerských ho-
rách. 

Po celý den visela ve vzduchu otáz-
ka, copak asi bude na vysvědčení. Večer 
jsme se to všichni dozvěděli. Nahlásili 
jsme očekávané i neočekávané známky 
domů a zasedli jsme před plátno a sledo-
vali, co jsme během předchozích dnů 
natočili. Největším hitem byly záběry 

z ranního vstávání.  
Už se nám to tady krátí. Zítra nás 

čeká poslední lyžařský den, tak si ho 
pořádně užijeme. Mějte se fanfárově             
a užívejte si prázdnin.   
Zprávy z hor – pátek 1. 2. 2013 - den 
šestý 

Je sice prvního února, milí Šenováci, 
vy tam u vás máte prázdniny, ale my tady 
u nás máme sníh, a proto jsme měli po-
slední lyžařský den. Učitelé pro nás při-
pravili závody, které jsme všichni bez 
problémů zvládli. Je sice fakt, že David 
Kosorinský si narazil záda v místech, kde 
záda přestávají být zády, ale ustál to 
statečně, dokonce si i dokázal sednout.  

(Pokračování ze stránky 16) 

(Pokračování na stránce 18) 



  březen 2013 

  18 

MAŠKARNÍ ŘÁDĚNÍ V KULTURNÍM DOMĚ 

Po dokončení slalomu jsme už měli volné 
lyžování pod ostřížími zraky našich učite-
lů.  

Po výborném řízečku s bramborovou 
kaší a polední relaxaci jsme se byli roz-
loučit s lyžařským areálem. Našla se            
i skupina nadšenců, která opět vyrazila 
na běžky. Večer jsme vyhodnotili celý 
týden. Dostali jsme diplomy, medaile               
a spoustu dobrot. A rozloučili jsme se 
s florbalisty a fotbalistkou. V rámci přípra-
vy na zítřejší úklid jsme rozcvičili svá těla 
s místním smetákem. Zapařili jsme také 
ještě pár her. 

Tak teď už nezbývá nic než jen za-
balit a tradá domů. Ale o tom až zítra.  
Zprávy z hor – sobota 2. 2. 2013 - den 
sedmý 

Brek, brek. Je sobota ráno a lyžák 
nám končí. Brek, brek. Po rychlé snídani 
nastalo dobalení věcí, úklid, kontroly po-
kojů, nakládka zavazadel a lyží. Po ob-
časných dohadech, co je a není naše, 
jsme nakonec naložili vše, co nám patři-
lo. Je fakt, že Pavlík Wolf si veze lyžáky 
na klíně a Kája Baláček po třech dnech 
objevil rukavice. Sedíme v autobuse, 
paříme mobily a jedem domů. Šenováci, 
těšte se, už se blížíme.  

Za rok určitě rádi pojedeme znovu.  
Závěrem si dovolujeme ještě uveřejnit 
některé z ohlasů účastníků: 

Na lyžáku se mi moc líbilo, naučil jsem 
se na běžkách a poté jsem zvládl dlou-
hou trasu. Jídlo tam bylo vynikající, hlav-
ně ta svíčková a řízek, prostě super. Až 
na to počasí, to bylo špatné.  

Dominik Kosorinský 
Krásně jsme si zalyžovali, super bájo 
skoky. A na ubytovně byla hlína.  

Vojta Kříž 
Lyžák byl krásný. Celý lyžák nám z nebe 
padalo mokré smetí, ale jinak byl moc 
dobrý. Hlavně to jídlo – mmmmoc dobrý. 
           Filip Dirigl 
Bylo to úžasný, hlavně ty běžky, to bylo 
nejlepší s elitní skupinou, která jen brusli-
la. Dojeli jsme na krásné místo Na Knaj-
pě. Líbil se mi dobrej kolektiv. Ještě jed-
nou díky za lyžák!  

Vašek Havlíček. 
Nejlepší na lyžáku bylo, když jsme na 
sjezdovce skákali na velikém skoku, tam 
se hodně lidí rozsekalo.  

Petr Skalický 
Na lyžáku to bylo super, byla zábava a já 

osobně jsem si pěkně zalyžoval. Ještě se 
musím zmínit o běžkách – ty mi teda moc 
nesedly, ale je to věc názoru. Celkový 
pocity - zábava, sranda …  

Karel Baláček 
Nejvíce se mi líbily večery ve společen-
ské místnosti, byla tam dobrá zábava            
a sranda. Nejvíc pak večer, kdy hráli Ka-
rel s Vojtou rozdvojenou osobu.  

Milan Vašák 
 
Tenhle rok se mi na lyžáku líbily běžky, 
jelikož jsem si nic nezlomila. A taky jsem 
ráda, že jsem přežila moji rodinku.  

Denisa Wolfová 
 
Nejlepší bylo, když jsme šli na Slovensko 
kúpiť  takovýto veľký klobúk. Hry v klubce 
byly super. Výborné jídlo. Nesmím zapo-
menout na bufíky u svahů.  

Gábina Šturcová 
 
„Nejlepší“ byl budíček (v 7:15!). Celkově 
to bylo skvělý. Večerní hry nebo koukání 
na Madagaskar. Ale úplně nejlepší bylo 
jídlo!  

Bára Divišová 
 
Lyžák byl parádní jako každý rok. Nejvíce 
jsme se vždy těšili na jídlo, které bylo 
moc dobré. Také jsme byli rádi, že nám 
nikdo nehlídal úklid na pokojích, protože 
u nás byl vždy pořádný bordel. Jsme moc 
rádi, že jsme si mohli v devítce poslední 
lyžák takto užít.  

Lucka Holečková 
 
Letošní lyžařský výcvikový kurz hod-

notíme za velice zdařilý a věříme, že               
i v dalších letech bude ze strany dětí              
a rodičů zájem o organizaci. My rádi vše 
opět zajistíme a budeme se těšit. 

Petr David,  
Martina Pajerová,  

Petr Kladivo 

(Pokračování ze stránky 17) 

Jedno sobotní odpoledne, přesněji 9. 
2. 2013, jsme se prima bavili v Kulturním 
domě Kamenický Šenov, kde jsme si užili 
Maškarního karnevalu společně se 
Šášou Vášou. 

Bylo to odpoledne plné balónků, 
hudby, masek, kdy děti nadšeně skotači-
ly, tančily, zpívaly, plnily úkoly a soutěži-
ly, samozřejmě za sladkou odměnu. 
Z tomboly si každý odnášel bezva ceny, 

protože každý los byl výherní. 
Dobrá nálada, která vydržela do 

pozdních hodin svědčila o tom, že dětem 
i rodičům se akce líbila a my jsme rádi, 
že se vše vydařilo. 

Díky patří Kulturnímu domu, p. Roz-
točilovi, Šášovi Vášovi a Mateřské škole 
Mistrovické, že pro nás akci připravili. 

Naše řádění můžete shlédnout na 
webových stránkách MŠ Mistrovická  

 ms-mistrovicka.webnode.cz 
 
 

Renata Jakoubková,  
zástupce ředitele  

ZŠ a MŠ Kamenický Šenov 
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Kultura, sport a volný čas 

ČÍM ŽILO MĚSTO PŘED DVACETI LETY? 
ze Šenovských novin (kronika v té době nebyla vedena)  

březen 1993 
 
Dne 12. 2. 1993 byl podán návrh na konání místního refe-

renda o otázce oddělení Práchně. 1. 3. 1993 nabývá účinnosti 
novela zákona o přestupcích, je zaveden pojem přestupku na 
území samosprávy. Na úseku veřejného pořádku se výrazně 
zvyšují pokuty, rozšiřuje se okruh přestupků proti majetku. Pro 
nově zaváděnou daň z nemovitosti ještě nejsou k dispozici for-
muláře. Společnost FORS a. s. Praha oznamuje záměr provést 
rekonstrukci domu č. 49 – Společenský dům, předpokládaný 
termín dokončení - říjen 1993.  

Sbor dobrovolných hasičů předkládá informace o své čin-

nosti za rok 1992. Má 37 členů a děkuje Městu za pomoc při 
dodělávkách hasičské zbrojnice. Aby se snížily náklady na pro-
voz budovy, je zde umístěna i realitní kancelář, Česká státní 
pojišťovna a na přechodnou dobu i finanční úřad. Klubovna je 
zapůjčována na schůze spolků a politických organizací. SDH 
zasahovalo v roce 1992 při 11 požárech a 36 technických zása-
zích.  

Kino nabízí diareklamy před promítáním. Sklářské muzeum 
oslaví v roce 1993 70 let od svého založení. Kulturní dům pořá-
dá maturitní ples SUPŠS, vzpomínkový koncert Petra Nováka, 
Senior ples, diskozábavy a Country bál. Na divadelní předsta-
vení zve 30. 3. 1993 vystoupí Miroslav Vladyka a Svatopluk 
Skopal. Kino hrálo 7x týdně, vstupné na filmové představení 12-
16 Kč, dětská představení za 6 Kč. 

 
Výtah ze Šenovských novin pro Vás připravila  

Kateřina Ditterová 

Nové knihy 
 
Naučná literatura: 
Město Mimoň v zrcadle staletí 
Samková – Romská otázka 
Recepty naší rodiny – 2 díly 

Barber J. – Míchání barev 
Dunstan S. - A. Hitler – zemřel 
v Argentině 
 
Beletrie: 
Hruška E. – Převedu vás 
Koláček L. – Hravý šoumen Jiří Císler 
Christopher P. – Údolí templářů 
Slepičí polévka pro duši. Myslete pozitiv-
ně 
Herm. L. – Hora lebek 

Patočková – Miluji tě, tak vypadni 
Vondruška V. – Adventní kledba 
Ludlum R. – Jansonův odkaz 
 
Dětská literatura: 
Andersen H. – Pohádky 
Pichon L. – Úžasný deník – Tom Gates 3 
Crowther K. – Skříp, škráb, píp a žbluňk 
Mikulka A. – O smutném tygrovi 

Trocha historie nikoho nezabije 

Zprávy z knihovny 

 
 Již tradicí se pomalu stává vyhlašování Čtenáře roku. Nyní je zaměřen na dětské čtenáře. Vítězem 
naší knihovny se za rok 2012 stává čtenářka Nikola Pulcová s 116 přečtenými tituly knih. Vyhlašování 
Čtenáře roku za náš kraj proběhne v Liberecké knihovně, kam naše knihovna také zaslala své výsledky. 
Druhým nejpilnějším čtenářem se stala Monika Tichá se 110 přečtenými knihami! Gratulujeme. 

Drahomíra Liptáková  

JAROSLAV 
STŘELKA 

 
Autor divadelních monodramat, pří-

ležitostný moderátor a herec divadelního 
spolku Broukovcovo Kamdivadlo. 

Všechna předchozí monodramata od 
J.S. (Knihovník, Konec světa, Zlato, jsem 
doma!) jsou protknuta myšlenkou na sa-
motu jako samozřejmou součást života. 
Postavy jsou touto samotou a katalyzáto-

ry života často deformovány 
a charakterově pokřiveny. 
Divák však u nich vycítí 
jakousi skrytou touhu po 
něčem vyšším a krásnějším. 
Samotou utlumené touhy se 
však na světlo derou jen 
stěží. 

Všechny zmíněné texty 
byly oceněny porotou na 
národní přehlídce monodra-
mat v Kaznějově (2007, 
2009, 2011)  

 
PŘIZDISRÁČ. Pojed-

nává o životě muže, kterého 
tolik ovlivnila jeho minulost, 
že ji v sobě raději hluboko zadupal. Jeho 
žití se mu scvrkává do šmírování života 
jiných. Má pocit, že se schovává před 
minulostí, ale ve skutečnosti se asi ukrý-
vá jen před sebou samým. Humor, který 
se ve hře objevuje, odlehčuje téma, a tak 
je zde, stejně jako v životě, zastoupena 

tragika i komedie. Představení je přístup-
né od 15 let. 
 Toto monodrama uvede kino Hvězda 
15. 3. 2013, srdečně zveme.  
Vstupné 50 Kč 

-red- 
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RHEINBACH 2013 
dovolujeme si Vás pozvat k návštěvě 

našeho partnerského města Rheinbachu 
v termínu 18 - 22. 7. 2013. Na základě 
naší partnerské smlouvy uzavřené v roce 

2002 se pravidelně navštěvujeme.  
Poslední roky za podpory Českoně-

meckého fondu budoucnosti, u kterého 
se úspěšně se svými projekty ucházíme 
o finanční podporu přípravy akcí.  

Jeden z našich projektů, návštěva 
Porýnských karnevalů v roce 2011, byl 
dokonce prezentován jako vzorový pro-
jekt.  

Pokaždé se snažíme, abychom 
v obou městech mohli zažít něco nového, 
a tak blíže poznávat kulturu našeho part-
nera, a tím vlastně přispět k lepšímu po-
rozumění.  

V letošním roce je návštěva pojata 
jako výlet do minulosti při příležitosti sra-
zu oldtimerů. 

Zveme všechny, kdo mají zájem se 
této akce zúčastnit. Poplatek za účast 

bude cca 3.000 Kč (záleží na úspěšnosti 
získání podpory fondu). V poplatku je 
zahrnuta cesta, ubytování a stravování. 

Na programu bude zážitek z jízdy 
starým autobusem s mezizastavením 
v Erfurtu, prohlídka Rheinbachu, katedrá-
ly v Kolíně nad Rýnem, účast na srazu 
Rheinbach Classics s auty a hudbou 50. 
let 20. století, společné aktivity s členy 
německého partnerského spolku. Za-
vzpomínáme i na časy, kdy nebylo vůbec 
jednoduché se takto navštěvovat. 

Jestli nemluvíte německy, nebojte 
se, pomůžeme Vám, odměnou Vám bu-
de milý zážitek a snad i nová zkušenost. 
Předběžné rezervace zavolejte na tel: 
487 712 024, 777 225 772 
 

Kateřina Ditterová, vedoucí KLVC 

DĚTSKÝ MAŠKARNÍ BÁL  
 
Začala sezona plesů pro dospělé a zároveň karnevalů pro 

děti. Tu dětskou, odstartoval 26. ledna Dětský maškarní bál             
s Šášou Vášou. 

Pořadatelem byl Klub handicapovaných dětí. I přes počasí 
„že by psa nevyhnal“, si mnoho rodičů našlo čas, oškrábalo 
okna na svých autech a přivezli děti do motorestu U Koně na 
Práchni, kde od tří hodin začal zábavný program pro děti. 
Všechny přivítal osobně Šáša Váša a pořadatelé v kostýmech 
pohádkových postav. Každé dítě se představilo a popsalo svou 
masku.  

Byli tam vodníci, princezny, kosmonauti, batman, piráti, 
včelička, sněhurka, kovboj, beruška, indián, drákula, spiderman 
a spousty dalších. Když se všichni předvedli, spustila muzika a 
začal tanec. Děti měly za úkol co nejbláznivěji tančit, potom byli 
vyhlášeni nejvýraznější tanečníci. Následovalo vystoupení rozt-
leskávaček z MŠ a ZŠ Prácheň. Na závěr zatančily tanec 
Makarena. To chytlo za srdce Šášu Vášu a rozhodl se naučit to 
všechny. Byla to veliká legrace. Pak přišly na řadu soutěže. Za 
každý splněný úkol dostaly děti sladkou odměnu. Za zmínku 
určitě stojí hra na sochy, kdy se děti nesmí ani hnout, jinak vy-
padávají ze hry. Dobrosrdeční pořadatelé ale neměli sílu něko-
ho vyhodit, tak nakonec vyhráli všichni. Také mašinku, která 
projela nejen sálem, ale i celou hospodou, si užili dospělí i děti.  

KHD děkuje touto cestou Šášovi Vášovi za skvělý program, 

Martinovi Dušičkovi za přípravu a propůjčení sálu, MŠ a ZŠ 
Prácheň za vystoupení roztleskávaček a rodičům, že “utrhli” děti 
od počítačů a našli si čas připravit vtipné a pěkné masky. 

 
Michaela Molnárová a Roman Blažek,  
členové Klubu handicapovaných dětí 

POZVÁNKA K NÁVŠTĚVĚ PARTNERSKÉHO MĚSTA 

ŠENOV  JE  PROKLETÝ  MĚSTO??? SLAVÍCI  SE  OPĚT  POVEDLY!!!  
Ne není, i když mezi lidmi se to sice 

říká, ale ne všemu se dá věřit. Je vůbec 
možné, že se všichni - celé Kino - všichni 
Šenováci - demonstrativně zvedli a ode-
šli, když na Slavíčku přišly na řadu se 
svými písničkami děti zpívající s Otou? 
Přitom děti si připravily písničky všech 
žánrů - od dechovky, přes country, až            
po písničku Karla Kryla.  

Ale bohužel odzpívaly již jen pro 
vyprázdněné Kino. Všichni jako na povel 
odešli jen kvůli tomu, že ty děti vyučuji já. 
Nebyl tam jediný učitel ze ZŠ, důchodce, 

nikdo z dětí - diváků, zkrátka jen ti odváž-
ní, co se rozhodli soutěžit.  

Má vůbec nějaký význam ještě 
v kultuře v Šenově něco dělat? ANO!!! 
Já, když na zkouškách vidím a slyším ty 
rozzářené a rozjasněné obličejíčky dětí, 
tak jsem se rozhodl ještě zkusit pokračo-
vat.  

Když tu u Pana Roztočila 
v Kulturním domě zpívají ty jeho "fosílie" 
z dob před 60ti lety, z dob silné totality             
a KOLABORACE, tak se mu vždycky 
podaří Kulturní dům zaplnit.  

A v Čechách je to všude pravidlem. 
(Pokračování na stránce 21) 
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Gott, Rottrová, Zagorová a Krajčo -             
a nikdo jiný nemá nárok. Anebo: nikdo 
jiný nemá nárok???  

Kvůli našim dětem bychom to ještě 
jeden ročník zkusit mohli. Lhal bych, kdy-
bych trval na tom, že Kino bylo na šenov-
ské děti úplně prázdné... Jako jeden asi 
z pěti diváků zůstal do samotného konce 
náš šenovský starosta, pan František 
Kučera. Když zpívala čtyřletá Kačenka 
K., tak já, padesátiletý chlap, jsem se 
téměř rozplakal.  

Městský úřad věnoval pro všech 35 
zpívajících dětí dárkové balení, děti do-
staly odměnou Zlaté slavíky, diplomy             
a dárkové koše. Přemýšlím o změně 
organizace Zlatých slavíků v Kame-
nickém Šenově. Krásné prostředí               
pro tuto společenskou akci by byla např. 
restaurace "Veselý TALÍŘ" - U Tůmy, 
sejdeme se, zazpíváme si při limonádě;   

a není potřeba dlouhá léta beznadějně 
žadonit u pana Roztočila o pomoc 
v kultuře.  

Nehledě na to, že Precioza si pro 
moje děti doposud napočítala vše                  
i s úroky. Vždy ode mne chtěli za jakou-
koliv řemeslnickou pomoc se sklem ast-
ronomické finanční částky, když jsem             
od nich něco pro děti nechal vyrábět. 
Vždy mi napočítali neuvěřitelné sumy. 
Vždyť my vás vůbec nepotřebujeme!!!  

Další směšností je odpověď České 
televize a Ministerstva kultury, když jsem 
je požádal o reportáž nebo finanční dota-
ci, jsou na mne vždycky sprostí, že se 
prý jedná o soukromý podnik a ČT je 
veřejnoprávní televize a Ministerstvo 
kultury financuje hlavně prý pana Jířího 
Suchého, paní Jitku Molavcovou 
(50.000.000 Kč ročně) a pražská divadla.  

Mě stály šenovští Slavíčci po 4 roč-
níky vždy kolem 20.000 Kč., jen kvůli 
tomu, abych viděl zpívat také někoho 
jiného než Langerovou, Černockou, Kolá-
ře, Černou a Bílou. A kromě toho, že 
jsem navrhl dětem si jednou ročně svo-
bodně zazpívat v Slavících, na tom nevi-
dím nic soukromého.  

 
Závěrem ještě jednou: Díky, velké 

Díky patří jen šenovské RADNICI !!! 
 

Ota Vejskal 

(Pokračování ze stránky 20) 

Začátky Klubu žen se datují ke květnu roku 2009, od kdy 
se ženy pravidelně scházejí na svých schůzkách a aktivitách              
(i když již před tímto datem docházelo k některým setkáním). 

Přestože i v tomto klubu dochází k úbytku členek zapříčině-
ným jejich „odchodem na věčnost“, daří se udržovat stejný po-
čet členek tím, že přicházejí do klubu členky nové. V tomto sle-
dovaném roce přišly tři. Kolektiv je dobrý, nedochází k žádným 
třenicím (jak to obyčejně bývá ve větším kolektivu) a členky se 
rády scházejí při různých příležitostech. 

Na pravidelných schůzkách, které se konají v malém před-
náškovém sále Městské knihovny, se seznamují s kulturou             
ve městě (na které se také mnohdy podílejí nejen svojí účastí), 
plánují zde různé akce a také společně oslavují kulaté narozeni-
ny členek. 

Při příležitosti příchodu Nového roku a také oslavy MDŽ je 
vždy na programu také tombola s pěknými dárky.  

Svoje znalosti si členky prohlubují na různých přednáš-
kách, které buď pořádá sám Klub žen, nebo se zúčastňují před-
nášek pořádaných Kulturním, literárním a vzdělávacím centrem. 
V roce 2012 to byla např. přednáška o Mimoni (pořadatel 
KLVC) a beseda o Singapuru, kterou pořádal KŽ. 

Jako v minulých letech, tak i letos jsme ve dvou termínech 
navštívily solnou jeskyni v České Lípě. Také jsme se staraly            
od jara až do podzimu o parčík na náměstí. Pravidelně po dlou-
há léta pomáháme 2x ročně na Burzách, které pořádá KHD. 

Již po jedenácté jsme na konci měsíce května uspořádaly 
oblíbený „Víkend pro ženy“, který se konal opět v Bedřichově. 
Vedle již tradičního posezení u ohně a opékání, jsme letos naši 
turistickou vycházku uskutečnily do Habartic a odtud kolem 
přehrady na Královku, kde jsme se občerstvily výborným obě-
dem. Po obědě naše kroky zamířily zpět na okraj Bedřichova                   
a na protější kopec, kde jsme navštívily chatu Weberovku. Zde 
nás čekaly neuvěřitelné kulinářské zážitky v podobě obrovských 
pohárů, flambovaného ananasu a podobných dobrůtek. Ještě 
že zpáteční cesta vedla dolů do údolí do našeho oblíbeného 
penzionu Rafael. Do kopce bychom to již těžko zvládly. 

Také v tomto roce jsme uskutečnily dva zájezdy. První             
na jaře společně s CK Hušáková jsme navštívily reprezentační  

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

prostory Pražského hradu a Svatovítský poklad a v září náš 
zájezd směřoval do  středních Čech, kde jsme navštívily Sáza-
vu, Český Šternberk, Jemniště, Vlašim a vylezly na bájnou horu 
Blaník. Zážitků jsme měly hodně a jako vždy nám opět přálo 
počasí, takže spokojenost všech účastníků zájezdu byla veliká. 

Jako poděkování za pomoc na akcích pořádaných Městem 
Kamenický Šenov jsme měly možnost se zúčastnit zájezdu            
na koncert Karla Gotta, který se uskutečnil dne 29. 10. 2012 
v Ústí nad Labem. Byl to pro nás všechny účastníky krásný 
zážitek. Členky také navštěvují koncerty a divadelní představe-
ní, které se uskutečňují v našem městě a pravidelně společně 
navštěvují výstavy v našem muzeu, nebo v městské knihovně. 
V tomto roce řada členek také společně navštívila muzeum 
v Novém Boru a seznámila se s výsledky IGS, a také zavítala 
do galerie pana Wünsche, kde se seznámila s jeho tvorbou. 

V tomto roce slavilo město Kamenický Šenov 660 let              
od jeho vzniku. I na této velké akci se členky podílely. Předsed-
kyně paní Olga Pröllerová byla členkou přípravného výboru.  

Na samotnou oslavu pak členky upekly známé „Šenovské 
kecané koláče“, které pak ve stánku na náměstí prodávaly, a po 
kterých se již tradičně jen „zaprášilo“. Tyto koláče členky pekly            
i na další akce ve městě. 

Na závěr roku se již tradičně KŽ zúčastnil Adventu na ná-
městí. Členky zde prodávaly svoje výrobky včetně vyhledávané-
ho domácího vánočního pečiva. Chtěla bych touto cestou podě-
kovat Městu za poskytnutý grant na naši činnost, který nám 
vždy pomůže z části uskutečnit naše aktivity. Mohu slíbit, že se 
budeme i nadále snažit v rámci našich možností pomáhat při 
veřejných akcích Města Kamenický Šenov. 

Olga Pröllerová, předsedkyně KŽ 

Naši senioři 
Z klubu žen 
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MAŠKARNÍ REJ V KLUBU DŮCHODCŮ 

FOTBAL V NAŠEM MĚSTĚ 

Zima je obdobím, kdy fotbal v naší zemi až na pár zimních 
turnajů spí. Většina mužstev se připravuje na jaro, aby mohla 
“prodat” to, co v zimě natrénovala. Byla období, kdy v našem 
městě fotbal, jak se říká: “táhl!” 

Hrál jsem fotbal 33 let, a kdyby mě zdravotní problémy 

nepřinutily v 39 letech skončit, hrál bych ho ještě mnohem déle. 
V tomto městě jsem odehrál 30 roků. Hrálo se na škvárovém 
hřišti a každé bližší setkání s tímto povrchem bylo nejen bolesti-
vé, ale mělo ve většině případů i trvalé následky, formou zadře-
né škváry. Samozřejmě to máme všichni, kdo jsme podlehli této 
krásné hře.  

Pro současnou generaci i pro pamětníky dávám prostřed-
nictvím Šenovských listů pár fotografií z té doby. Možná se tam 
někdo pozná. 

(Pokračování na stránce 23) 

 Únor je měsíc maškar. Na úterý 5. 2. 
2013 připadlo pravidelné taneční odpo-
ledne, tentokrát maškarní. Sešli jsme se 
v hojném počtu a očekávali příjemnou 
zábavu.  

 Ve 14 hodin dorazil průvod masek. 
Bylo jich hodně, byly pěkné a vtipné. 
K naší velké radosti se připojily i masky 
vzácné – lev, hokejista a liška (pan sta-
rosta, místostarosta a naše dobrá a sta-
rostlivá Katka Ditterová). Soutěžilo se              
o nejhezčí masku. Vybrat tři nejhezčí 
bylo velice těžké. Všechny byly na jednič-
ku. Poté se masky i ostatní přítomní dali 
do tance, ke kterému vyhrával jako vždy 
pan Měkota. Připili jsme si skleničkou 
dobrého vína a bavili se dobře až do ve-

černích hodin. Za to, že jsme mohli zažít 
zase pěkné odpoledne a že se můžeme 
scházet každý týden, vděčíme zastupitel-
stvu města, které nám vyšlo vstříc a po 
uzavření kina nám poskytlo nové prosto-
ry pro setkávání. Za to jim patří velký dík. 
Příští taneční odpoledne se bude konat 
5. března 2013. Oslavovat budeme MDŽ. 
Přijďte se pobavit. 
 

Za Klub důchodců, I. Kramperová 

Šenovský sport 

12.5.1974. 

DOBA NEJVĚTŠÍ SLÁVY V  KAMENICKÉM ŠENOVĚ. 
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ZACHYTILI JSME NA FACEBOOKU: 
 

“LVI Kamenický Šenov -  

2. místo, vítězstí jim uteklo o 1 gól,  

škoda, protože kluci byli úžasný a prostě jedničky… 

VELKÁ GRATULACE” 

DVA MISTROVSKÉ TITULY PRO SK OLYMP FITNESS NOVÝ BOR 

Skvělého výsledku dosáhli zástupci oddílu SK OLYMP Fit-
ness Nový Bor na letošním Mistrovství Čech v Benchpressu 
federace IPF. Pořádání národního šampionátu se 9. února 
zhostil oddíl SK Powerbulls Třeboň a opravdu nebylo pořadate-
lům co vytknout. Místem konání se stal sál Kulturního domu 
Roháč v samotném centru lázeňského města Třeboň a soutěž 
zde byla připravena na profesionální úrovni ve všech směrech. 

Samotné soutěžní klání bylo zahájeno v dopoledních hodi-
nách zápolením v ženských kategoriích. Zde se za Olymp jako 
první představila pod taktovkou našich trenérů Karla a Libušky 
Leiblových ve váhové kategorii do 72 kg obhájkyně loňského 
titulu Iva Drobná. Napínavý souboj o zlatou medaili se dle před-
pokladů odehrál právě mezi Ivou a Michaelou Davidovou              
ze Sokola Nymburk. K naší radosti nakonec získala pro Olymp 
nejcennější medaili Iva, která třetím pokusem zdolala 102,5 kg 
vážící činku a druhou Davidovou za sebou nechala těsně               
o 2,5 kg. Třetí místo připadlo Janě Szmigielové za výkon 90 kg. 
Výkon 102,5 kg byl nakonec druhým nejhodnotnějším a zajistil 
tak Ivě navrch i druhé místo v absolutním pořadí bez rozdílu 
vah v celé ženské části soutěže. 

Poté následovala již v odpoledním čase soutěž mužů, kde 
nás reprezentoval v kategorii do 83 kg Aleš Košťál, který výko-
nem 215 kg vybojoval druhou zlatou medaili pro Olymp. Stříbro 
v této kategorii získal Tomáš Ježek z Příbrami za výkon 
197,5 kg a bronzovou příčku obsadil Martin Biháry z Vejprnic 
s výkonem 182,5 kg. Za zmínku určitě stojí nový český rekord 
váhové kategorie do 105 kg v podání Milana Selingera z Jihla-

vy, který pokořil činku o hmotnosti 258 kg. Nejvyšší váhu               
na šampionátu zdolal Zbyněk Krejča ze Sokola Nymburk               
ve váhové kategorii do 120 kg a její hodnota činila  282,5 kg.  

V konečném zúčtování znamenal zisk dvou zlatých medailí 
pro SK OLYMP Finess Nový Bor krásnou pátou příčku v pořadí 
oddílů z dvaceti zúčastněných. 
 

Iva Drobná, SK OLYMP Fitness Nový Bor 

Dnes mne mrzí, že do těchto novin nikdo nedodává výsled-
ky ze zápasů místních borců? Mnozí namítnou, že to lze zjistit 
pomocí internetu. Ale ne každý má tu možnost. Sportu zdar, 
fotbalu zvlášť! 

Vlastimil Janovský 

(Pokračování ze stránky 22) 

Žáci TJ Jiskra Kamenický Šenov 

fotbal, Union Děčín 13. 11. 1976  
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• dopolední setkání Křesťanského společenství 

 
• pro všechny věkové kategorie 

 
• posezení u kafe, hry pro děti  i dospělé,  modlitby, křesťanské písně,      

povídání si  na aktuální témata, přednášky … 
 
 

Každou druhou neděli v malém přednáškovém sále nad knihovnou  
od 10:00 do 12:00 h 

 
 

Pozvání platí pro každého 

placená inzerce 
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V. ŠACHOVÝ TURNAJ MLÁDEŽE 

16. března 2013 v sobotu od 09.00 hod.  
v Městské knihovně Kamenický Šenov 

 Žáci budou hodnoceni ve dvou kategoriích. 

Mladší žáci do 10 let, starší žáci od 10 let do 15 let. 

Od 15.00 hodin šachový turnaj pro rodiče!! 

Přihlášky na turnaj se odevzdávají do Městské knihovny do středy 13. března! 

Ředitel – Josef Řeháček 
pepa.rehacek@seznam.cz 

Rozhodčí – Herbert Brabec, Josef Řeháček 
Příchod účastníků – 09.00hod – losování 

Hrací systém - dle množství účastníků - sedm kol 
  

Vyhlášení a dekorování vítězů, připraveny opět věcné ceny a upomínkové předměty.  

mailto:pepa.rehacek@seznam.cz
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V měsíci březnu a dubnu  
výstava starých  

porcelánových cukřenek  
v Městské knihovně 

 
 
 
 
 
 
 
 
 

SRDEČNĚ ZVEME 
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Distribuční místa Šenovských listů: 
 
Trafika Nero – náměstí T. G. M. 
Pekárna – náměstí T. G. M. 
Pekárna – U zastávky „Náměstí“ 

Potraviny U Panoušků - ulice Lidická  
Městská knihovna - ulice Nová 
Pokladna Městského úřadu Kamenic-
ký Šenov 
Stanislav Blažejovský – pneuservis – 
ulice Smetanova 
Preciosa Lustry, a.s. – kantýna 
Hospůdka „Dřevěnka“ Prácheň 
Potraviny Prácheň 

REPRE PLES PRECIOSY-LUSTRY a.s. 
Termín konání: sobota 16. 3. 2013 

hraje : Big Band BONIT 
bohatá tombola - květiny pro ženy - malé občerstvení 

Pořadatel: KD Kamenický Šenov 
Místo konání: Kulturní dům 

Informace: pan Roztočil: 488 113 255 

http://www.kamenicky-senov.cz

